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Назначиха 9 областни управители
Правителството назначи 9 нови областни управители, пети-

ма са от квотата на БСП. Бившият шеф на КПКОНПИ Пламен
Георгиев е отзован като консул във Валенсия.

Искат извънреден
закон за „Хемус”

“Необходим е специален
закон, за да продължи строи-
телството на магистрала
“Хемус”. С него трябва да се
узакони незаконното строи-
телство на отделни участъци
от магистралата”. Това заяви

регионалният министър
Гроздан Караджов пред ре-
сорната парламентарна коми-
сия. Според него проблем за
“Хемус” са инхаус поръчки-
те и незаконното строител-
ство в 4 и 5 участък.

Срокът за завършване на магистралата тъне в мъгла

“Там на практика магист-
ралата е строена на честна
дума. Ако парламентът пре-
цени, че трябва да разрушим
построеното, ще го разру-
шим. Има проблеми и с про-
ектирането на някои от

участъците. Затова, докато
не се решат всички тези
въпроси, аз не мога да се
ангажирам със срок за
завършване на магистрала
“Хемус”, каза  Караджов.

рай с политическите назначе-

ния, обяви премиерът Кирил Пет-

ков. И зададе тон с отзоваването

на досегашния ни консул във Ва-

ленсия Пламен Георгиев. Амбици-

ята на властта е оттук нататък

професионалният критерий да е

водещ принцип за всички хора там,

където отиват, особено на сладки-

те дипломатически служби. Сами-

ят Георгиев, бивш шеф на КПКОН-

ПИ, известен и като Пацо Тераса-

та, стана едва ли не емблема на

порочните задкулисни назначения

от Борисовото управление. Той бе

пратен в Испания “по заслуги” и

скрит от прожекторите у нас зара-

ди серия от скандали.

Петков, като е рекъл “А”, да

продължи и по-нататък с азбуката.

Защото ни е бедна фантазията да

се сетим и изреждаме колко още

трябва да последват Пацо. Та дори

той, в опит да се оправдае, призна,

че 2/3 от генералните консули са

политически назначения. А това

предполага, че са без опит, ценз и

не са хора от кариерата, т.е. не са

за там, където са пратени.
Сега му е времето да се разчи-

стят тези “авгиеви обори”. Да се
направи обстоен преглед на рабо-
тата на посланици, консули, дип-
ломати, мандати, да се види кой
какво е свършил и колко струва. И
да не забравят новите, че практи-
ката често опровергава обещания-
та. До следващите отзовани.
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Наш рефер

с шанс

да свири

в Катар 2022

Банковите

преводи ще

пристигат

за час

Ниските
заплати
у нас сриват
икономиката

В България
беден
богат
носи!

Футболната легенда Христо Стоичков се съгласи да стане едно от лицата на българската
туристическа реклама пред света. С министъра на туризма Христо Проданов обсъдиха бъдещото
сътрудничество за популяризиране на страната ни като туристическа дестинация

К

Разкриват
масово
КОВИД-центрове
в поликлиниките
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Готвят механизъм за временно
отстраняване на Гешев
Предвижда се случайно подбран магистрат да разследва
главния прокурор, заяви Надежда Йорданова

Почистващи фирми,
свързани с братята Ки-
рил и Георги Домусчие-
ви, искат да вземат ре-
кордна сума по поредна-
та обществена поръчка
за почистване на София.
Тя бе обявена едва пре-
ди месец и приключи
скоростно, за да се раз-
делят 144 млн. лева за из-
возването на боклука от

Двама десетокласници от При-
родо-математическата гимназия
“Атанас Радев” в Ямбол получиха
специална поощрителна награда на
Ученическия институт на БАН за
изработването на биоразградима
предпазна маска за лице. Екологич-
ният проект е по идея на Стефа-
ния Лазарова и Александър Каб-
рански, които учат в паралелката

СНИМКА БГНЕС

Измененията в Конституцията са най-сигурният механизъм, с който може да се
реши структурният проблем в съдебната система, смята Надежда Йорданова

“Обмисля се временно отстраняване
на главния прокурор Иван Гешев, докато
тече разследването срещу него. Меха-
низмът вече е представен пред европей-
ските власти”. Това заяви министърът на
правосъдието Надежда Йорданова пред
парламентарната комисия по конститу-

ционни и правни въпроси. По думите й
се предвижда да бъде определен нарочен
магистрат, който да може да разследва
главния прокурор при данни, че е
извършил нарушение, представляващо
престъпление. Изборът му ще бъде ана-
логичен на случайното разпределение на

делата и преписките в прокуратурата,
очаква се той да бъде автоматизиран и да
не включва човешка и субективна наме-
са. Подготвят се и допълнителни гаран-
ции разследващият магистрат да не бъде
обект на саморазправа.

Според Йорданова измененията в

Конституцията са най-сигурният меха-
низъм, с който може да се реши струк-
турният проблем в съдебната система,
като съдийското самоуправление, ста-
тутът на главния прокурор и въвежда-
нето на конституционната жалба. Ми-
нистърът си поставя като цел в края на
4-годишния мандат на кабинета да има
съдебна система, която да има по-висо-
ко доверие от страна на обществото.
Това е най-добрият мерител, че нещата
се случват правилно и има усещане за
справедливост, поясни Йорданова. Тя
очаква още в края на мандата България
да е влязла в Шенген и поне два от трите
мониторингови механизма в правосъди-
ето да са приключили.

Йорданова открои като спешни мерки
промените в Антикорупционната коми-
сия, закриване на специализираните съди-
лища, промяна във ВСС и поетапно въвеж-
дане на съдебен контрол в отказите на
прокуратурата да разследва престъпления.
Законопроектът за изменение и допълне-
ние на Закона за КПКОНПИ все още се
обсъждал и щял да бъде представен скоро
на народните представители. “В него няма
предвидени разпоредби за промяна на
кръга на лицата, а от гледна точка на раз-
следващите функции няма да има припо-
криване. Предстои доработване на зако-
нопроекта в коалиционен формат”, обяс-
ни Йорданова. Тя ще продължи да насто-
ява за разширяването на възможността на
кръга на субектите, които могат да сези-
рат Конституционния съд.

Правосъдният министър увери, че те-
мата за санкциите “Магнитски” няма да
бъде изоставена, като се надява да няма
други такива случаи на срамно зашлевява-
не в лицето на България. Йорданова ин-
формира депутатите, че Министерството
на правосъдието подготвя законодателно
предложение, свързано със санкциите от
САЩ, с което да се създава гаранция до-
бросъвестните български юридически и
физически лица да бъдат защитени.

Фирми на Домусчиеви искат
144 млн. лева за чистене на София

4 столични района.
Компанията ЗМБГ се

бори за близо 74 млн.
лева, които ще даде Сто-
личната община за съби-
рането на сметта в район
“Младост” и в по-голяма-
та част от район “Триа-
дица”. Фирмата, свързана
с братята, и в момента
почиства същите зони.
Конкурент за районите е

консорциумът “Еко Со-
фия груп ДЗЗД”, в който
участва фирмата “АЕС-
Х”, добре познат участ-
ник на пазара. Същият
консорциум е кандидат и
по втората обособена по-
зиция за районите “Вито-
ша” и “Овча купел”. За
тях сумата е близо 70
млн. лева. За нея се бори
и консорциумът “София

Юг” ДЗЗД, който също се
счита за свързан с братя-
та Домусчиеви.

Още при обявяването
на поръчката стана ясно,
че сумата от 144 млн.
лева е двойно завишена в
сравнение с предишната
обществена поръчка за
сметосъбирането в същи-
те части на града, прове-
дена през 2017 г.

БАН отличи ученици от Ямбол
за маски от оризова хартия

по биология.
Иновативната маска е израбо-

тена от оризова хартия с конопени
връзки, защото и двата материала
се разграждат в природата. Маска-
та е практична, може да издържа
час и половина навлажняване по
подобие на стандартната.

Идеята за разработката ни е
провокирана от глобалното замърся-

ване с тонове еднократни маски от
полиестер вследствие на пандемия-
та, споделя Кабрански. Огромни
площи са затрупани с употребявани
маски и ръкавици, пояснява той.
Биоразградимата маска би била пер-
фектна заради голямото замърсява-
не от неразградимите предпазни
средства, които не се рециклират,
разказва Лазарова.

За пореден път синдикалисти настояха за
увеличаване на минималната заплата на 750
лева. За миналата година данните показват,
че средната заплата има ръст между 12 и
14%, което значи горе-долу толкова ръст и на
всички доходи, коментира президентът на
КНСБ Пламен Димитров. Според него трябва
да има пълни компенсации за всички потреби-
тели на ток и газ, както и да се увеличат
заплатите поне с 15%. Ако има консенсус в
новото управление за запазване на работните
места - това трябва да бъде във фокуса, а не
да си говорим колко да е дефицитът в бюдже-
та, заяви Димитров. Той твърди, че през
декември има много повече съкратени, откол-
кото назначени. Президентът на КНСБ не
вижда нужда всичко да бъде вързано с мини-
малната заплата. Той цитира данни, според
които 800 000 българи имат доходи до 600
лева от положен труд. КНСБ е против
начина, по който се въведе компенсацията за
пенсионерите. Според синдикалистите много
хора са останали некомпенсирани.

КНСБ настоя за
минимална заплата
от 750 лева
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Ñëåä 1989 ã. ñáúðêàõìå,
êîãàòî ðåøèõìå, ÷å
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îòõâúðëÿõà 100%
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ïðåäõîäíèöèòå èì

Петър Волгин

ГЕРБ изпратиха Пламен
Георгиев за консул във Вален-
сия през октомври 2019 г.
Назначението предизвика ис-
тински скандал и протести,
включително на българската
диаспора там, но управлява-
щите не се отказаха от него,
въпреки че той няма диплома-
тически ранг и дори не владее
испански език. Пламен Геор-
гиев бе шеф на КПКОНПИ
преди Сотир Цацаров. Оказа
се, че докато е оглавявал ан-
тикорупционната комисия, е
“пропуснал” да декларира ог-
ромна тераса от 187 кв. м,
върху която са изградени ня-
колко навеса, които служат за
сауна и барбекю. Те все пак
бяха съборени, защото про-
верка показа, че са незаконни.

Кирил Петков се закани, че
хора като Георгиев, назначе-
ни изцяло по политически
причини на подобни постове,
ще бъдат отзовани. Нека това

пък става само с решение на
правителството.

“По отношение на полити-
ческите назначения, информа-
цията от МВнР, с която раз-
полагаме, е, че в момента по-
литическата квота е превише-
на. Бройката на политически-
те назначения трябва да бъде
сведена до минимум”, заяви
след заседанието на МС на-
чалникът на кабинета на ми-
нистър-председателя Лена Бо-
риславова. Тя припомни, че
назначението на Георгиев е
било придружено с широко
обществено недоволство. То-
ва, което е ясно и би трябвало
да се знае, е, че политически
назначения не трябва да се
извършват тогава, когато
съответните лица нямат адек-
ватни качества, заяви Борисла-
вова, без да уточнява кого ще
предложи правителството за
консул във Валенсия.

Засега е рано да се говори
и за цялостен преглед на дип-
ломатическите назначения.
Припомняме, че по-рано през
годината справка от МВнР до

“Сега” по Закона за достъп до
информацията разкри, че 8 от
19 консули и генерални кон-
сули, които ръководят задгра-
нични служби на България, са
назначени по изключение, без
да са дипломати от кариерата.

Правителството смени вче-
ра 9 областни управители.
“На тях няма да им бъдат
вменявани нови функции. Те
трябва да развиват отделните
райони, няма да променяме
закона. Комуникацията между
отделната област и правител-
ството е важна за нас”, каза
Бориславова. Следващата сед-
мица се очаква да бъдат из-
вършени останалите рокади.

Пет от новите назначения
са от квотата на БСП. Обла-
стната управа в Бургас по-
ема Стойко Танков, който е
бил народен представител от
левицата в 39-то и 40-то НСе.
В периода 1995-1997 г. е бил
председател на Общинския
съвет в Бургас. От 1998 г. до
2000 г. е оглавявал Общин-
ската агенция по приватиза-
ция в Бургас.

Социалистът Валери Са-
рандев се завръща като упра-
вител в Благоевградско, къде-
то вече е заемал същия пост
от февруари до май 2017 г.
Юристът е бил зам.-кмет на
Гоце Делчев от 1996 г. до
февруари 2017 г. и от 11 май
2017. г. досега.

Настоящият зам.-областен
управител на Добрич Галин
Господинов става титуляр на
поста. От 2018 г. до м.г. е
бил главен юрисконсулт в Ре-
гионалното управление по
образование в Добрич, преди
това е бил юрисконсулт във
“Водоснабдяване и Канализа-
ция” ЕООД в Добрич и в
“Пътно строителство” АД в
Добрич. Господинов е член
на Общопартийната контрол-
на комисия към Националния
съвет на БСП.

София област е поверена на
полк. о.р. инж. Иван Иванов,
който е председател на Конфе-
дерацията на обществените
организации от сигурността и
отбраната и шеф на Центъра
за изследване на политиките в

сигурността и отбраната. Бил
е зам.-министър на отбраната
през 2013-2014 г.

Председателят на ОбС на
БСП в Златоград Емил Хум-
чев става областен управител
на Смолян. От 2013 г. до 2014
г. е бил заместник областен
управител.

Останалите назначения са
от квотата на “Демократична
България”. За областен упра-
вител на Пловдив област е
назначен Йордан Иванов. Той
е юрист и досегашен зам.-
председател на Общинския
съвет в Пловдив.

Катя Панева е новият об-
ластен управител на Хасково.
Тя е председател и създател
на фонд “Ин витро” в Димит-
ровград.

Людмила Илиева ще отго-
варя за Велико Търново. Тя е
юрист и е втори мандат об-
щински съветник в Горна Оря-
ховица.

За областен управител на
Видин е назначен адвокат
Любен Иванов, общински
съветник от 2015 г.

Отзовават Пламен
Георгиев от Испания
ГЕРБ са надхвърлили политическите назначения във
външното министерство, обяви новото правителство

Павлета ДАВИДОВА

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Пламен Георгиев ще бъде
отзован като консул във Ва-
ленсия, обяви премиерът Ки-
рил Петков в началото на пра-
вителственото заседание. “С
политическите назначения и
хората, които не са свързани
с професионалната дейност
там, където отиват, особено в
МВнР, вече ще се приключи”,
категоричен бе министър-
председателят.

да бъде символ, че нещата
няма да се случват повече по
този начин, обяви премиерът.

В Закона за дипломатиче-
ската служба е предвидена
20-процентна квота за назна-
чения на дипломати извън ка-
риерата - т.нар. политическа
квота. Въпреки заканите за
промяна, нито едно правител-
ство не я реализира. Изпра-
щането на генерални консули

В първия си работен ден за новата
година депутатите за пореден път от-
ложиха решението дали в сградата на
НС да се влиза със зелен сертификат.
В края на 2021 г. от “Демократична
България” предложиха достъпът да
става или с такъв документ, или с без-
платен антигенен тест. Тогава се про-
ведоха и дебати по предложението, а
вчера депутатите трябваше да го гла-

суват. В началото на пленарния ден
обаче шефът на НС Никола Минчев
обяви, че проектът ще бъде подложен
на допълнително обсъждане, преди да
влезе в пленарната зала.

Отхвърлено бе искането на
“Възраждане” за създаване на вре-
менна комисия за установяване на
факти и обстоятелства относно въве-
дените у нас противоепидемични
мерки срещу КОВИД-19. Против
гласуваха 66 депутати, 30 се
въздържаха, а 51 бяха “за”. Коста-
дин Костадинов заплаши депутатите,

че на 12 януари десетки хиляди хора
ще се атакуват парламента, ако не
бъде наложен мораториум върху зе-
ления сертификат. Той предупреди,
че те щели да бъдат много разгневе-
ни, защото управляващите не се
вслушвали във волята на народа.

С КОВИД-19 трябва да се занима-
ва комисията по здравеопазване и тя
може сама да си свърши работата, за-
яви проф. Георги Михайлов от “БСП
за България”. Хасан Адемов от ДПС
препоръча на депутатите на Костади-
нов да се запознаят със закона за про-

тивоепидемичните мерки, който дава
право на министъра на здравеопазва-
нето да издава заповеди във връзка с
пандемията. Тошко Йорданов от ИТН
пък видя избирателно отношение към
парламентарните комисии. Какъв ви
е проблемът по принцип с комисии-
те, попита той и настоя депутатите да
не се правят на “ощипани госпожич-
ки”. Когато е тема, която не ви харе-
сва, сте против да има комисия. Кога-
то е тема, която ви харесва, сте страш-
ни борци за свобода и информация,
коментира той.

Депутатите отложиха решението за зеления сертификат в НС

Юлия КУЛИНСКА
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Разкриваме максимален
брой КОВИД-зони в ДКЦ
След трета доза пенсионерите получават автоматично 75 лв. с
пенсията от февруари, заяви зам.-министърът на здравеопазването

“Амбицирани сме да разкрием в
ДКЦ-тата КОВИД-зони в цялата стра-
на”, съобщи зам.-министърът на здра-
веопазването доц. Георги Йорданов
пред БСТВ. От вчера Георги Йорда-
нов официално е и шеф на Пандемич-
ния комитет.

Доц. Йорданов посочи, че на среща
в МЗ кметът Фандъкова е обещала в Со-
фия да се разкрият максимален брой та-
кива зони в бившите поликлиники. Цел-
та е бързото установяване на болните и
ако не са за хоспитализация, веднага да
им бъде предписано лечение.

България и Румъния продължават
да са на дъното в скалата по ваксина-

ДОЦ. ГЕОРГИ ЙОРДАНОВ:

Премиерът Кирил Петков изрази задоволство от темпа на
ваксинации срещу КОВИД-19. В началото на правителствено-
то заседание той похвали здравния министър Асена Сербезова.
“Трябва да знаем какви са нашите цели - да спасим максимално
много хора, да спасим икономиката. Поздравът ми е, защото
само във вторник имаме над 24 хиляди ваксинирани. От нача-
лото на програмата имаме над 100 хиляди ваксинирани. Целта
ни е ясна и вече имаме първия резултат”, отчете Петков. От
думите му стана ясно, че вече е изпълнена една трета от първо-
началния план за имунизиране на 300 хиляди души, но не уточ-
ни какъв е бил срокът за това.

В социалните мрежи Сербезова призова тези, които са
направили избора да не се ваксинират, да не налагат реше-
нието си, нито да го използват за политически цели или, за
да “блеснат” на телевизионния екран. “Ваксинираните могат
да се заразят, но преминават този път по различен начин.
Факт е, че ваксините не са 100% ефикасни (никой не го е
твърдял, няма и 100% ефикасни лекарства), но също така е
безспорен факт, че предпазват от усложнения, а 85% от
пациентите с КОВИД в интензивно отделение са неваксини-
рани”, посочи тя.

6252 бяха новите случаи на заразени коронавируса за дено-
нощие при направени 42 828 теста, показват данните в Единния
информационен портал.

В болници се намират 4477 души, като от тях 468 са в
интензивно отделение.

Въпреки малкото работни дни, в пе-
риода 27 декември-2 януари в бюрата
по труда са регистрирани нови 1609 ос-
вободени от работа. Намерилите тру-
дов ангажимент са 1174 души, сочат
данните на НСИ. В последната седмица
на 2021 г. най-много безработни са ре-
гистрирани в София - 132, и в Пловдив
- 131. Най-много постъпили на работа
са регистрирани в Благоевград - 151, в
Пловдив са 113, а в Смолян - 100 души,
което очевидно е свързано с началото
на зимния туристически сезон.

СНИМКА БГНЕС

Товарен автомобил се вряза в спрял в аварийната лента лек автомобил
“Ситроен” на изхода на Благоевград. И двамата шофьори са пострадали
и са в били в неадекватно състояние, като единият е приет в болница

6441 служители,
навършили пенсионна
възраст, работят в търгов-
ските дружества, на кои-
то Министерството на
здравеопазването е прин-
ципал, показва статисти-
ка на ведомството. В са-
мото здравно ведомство
работят 21 души, навър-
шили пенсионна възраст,
като от тях 13 са наети
по трудово правоотноше-
ние, а останалите 8 са по
служебни правоотноше-
ния. Служителите, които
продължават да работят в

ции в ЕС. Затова още от 1 януари със
заповед Министерството на здравео-
пазването е намалило срока на зелени-
те сертификати на ваксинираните: за
ваксините “Янсен” на 2 месеца, за
“Пфайзър” и подобните с по две дози
- на 3 месеца. Досега сроковете за бу-
стерната доза за различните препара-
ти бяха между 6 и 9 месеца.

“Ваксинирането е доброволно, но не
трябва да се забравя, че ваксинираните
прекарват КОВИД по-леко от останали-
те”, заяви зам.-министърът и посочи, че
не зеленият сертификат трябва да бъде
цел, а “да се добие имунитет”. След Нова
година се забелязва засилване на инте-

реса към бустерната доза в резултат на
мерките за ограничаване на заразата.

Според шефа на Пандемичния щаб
пенсионерите ще получат поощрение от
75 лв. с февруарските си пенсии за тре-
та доза. “Не е необходимо да се ходи до
личния лекар с бележка за трета доза, да
се пишат молби или заявления. След вак-
синация системата на НОИ отчита това
по електронен път и начислява тези
пари”, поясни доц. Георги Йорданов.

Според него българите не са пред-
приели мерки срещу заразата по праз-
ниците и затова сега вълната се разши-
рява. “Като се има предвид инкубацион-
ния период, очакваме до няколко дни

вълната да се развие и тогава ще се види
резултатът от неспазването на мерки-
те”, посочи доц. Йорданов.

Той препоръча мерките стриктно да
се спазват в училищата, за да се ограни-
чи навлизането на Омикрон в детските
колективи.

“Прави впечатление, че ваксинаци-
ите на деца над 12 години все още се
броят на пръсти”, каза още зам.-ми-
нистърът и добави, че тестовете на де-
цата трябва да се правят както трябва
и ако се налага детето да бъде каран-
тинирано веднага, за да не разнася ин-
фекцията.

“Повтарям, че ваксинацията е доб-
роволен акт. Ние обаче ще направим
всичко възможно максимално да отло-
жим затягане на мерките, за да избегнем
социалната изолация”, подчерта шефа на
пандемичния щаб.

Новите безработни са повече
от започналите работа

6441 пенсионери работят
в дружествата на МЗ

Аида ПАНИКЯН

Според президента на КНСБ Пламен
Димитров през декември съкращенията
са започнали и има много повече съкра-
тени, отколкото назначени.

Данните на НСИ сочат, че в послед-
ния месец на 2021 г. над 21 500 души са
пратени на борсата, а постъпилите на
работа са над 16 300. В периода 30 де-
кември 2019 г.-2 януари 2022 г. съкрате-
ните са 697 224, а назначените - 473 409.

Въпреки че безработицата в страната
остава на изключително ниски нива към
края на 2021 г. (4,6%), в най-засегнатите
от пандемията икономически сектори
равнището й достига 30%, коментира
преди дни министърът на труда и соци-
алната политика Георги Гьоков.

МЗ до една година след
навършване на възрастта
за пенсиониране, са пети-
ма. Десетима продължа-
ват да се трудят в здрав-
ното ведомство над 5 го-
дини след навършване на
възрастта за пенсия. От
ведомството не уточняват
дали те ще останат на
работа.

В средата на декем-
ври от Министерство-
то на образованието
съобщиха, че прекратя-
ват договорите на 25
служители в централна-

та администрация, кои-
то са придобили право
на пенсия за осигури-
телен стаж и възраст
към края на ноември
2021 г., както и тези,
които вече са пенсионе-
ри, но продължават да
работят. В края на го-
дината  Министерският
съвет одобри допълни-
телни разходи по бюд-
жетите на осем минис-
терства за изплащане на
обезщетения по Закона
за държавния служител
и по Кодекса на труда.

Кабинетът е доволен от
темпа на ваксинациите

Павлета ДАВИДОВА
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Правителството подготвя
мащабна инфраструктурна
програма за следващите 4 го-
дини на обща стойност 12
млрд. лв., съобщи вицепреми-
ерът и финансов министър
Асен Василев. Целта е до края
на мандата да бъдат построе-
ни нови 4-5 моста над река
Дунав, три тунела под Стара
планина и още куп други важ-
ни проекти.

Програмата, която в момен-
та се пише, ще бъде предшест-
вана от преглед на наличните
проектни предложения. Ще се
изберат само тези, които са в
по-напреднал етап на проект-
на готовност и имат оценка за
въздействие върху околната
среда.

Според анализа на управ-
ляващите сумата от 12 млрд.

Кабинетът подготвя
инфраструктурна
програма за 12 млрд. лв.
Не се обсъжда
трета жп
връзка с Гърция
засега

СНИМКИ БГНЕС

Министър Николай Събев (вляво) на инспекция на Дунав мост край Русе

лв. за мащабните проекти е
напълно достатъчна, ако се
спрат течовете и кражбите.
Например конструкцията на
един мост над Дунав струвала

не повече от 100 млн. евро.
Асен Василев обясни, че ин-
фраструктурната програма ще
бъде бюджетирана коректно,
така че да не се повторят ло-

шите практики с бюджета на
Агенция “Пътна инфраструк-
тура” по времето на ГЕРБ.
Тогава агенцията започваше
годината с минимален бюджет,

който се завишаваше до декем-
ври по 4-5 пъти.

Развитието на желе-
зопътния транспорт в Бълга-
рия е основен приоритет на
новото правителство. Това за-
яви министърът на транспор-
та Николай Събев, цитиран от
Нова тв. “Като страна-членка
на ЕС България има ангажи-
мент да изгради Трансевропей-
ската транспортна мрежа на
българска територия. В този
смисъл усилията ни трябва да
бъдат насочени към завършва-
нето, в максимално възможна
степен, на основната Трансев-
ропейска железопътна мрежа,
чийто срок за изпълнение е
2030 г.”, подчертава транс-
портният министър.

Това е и мрежата, за из-
граждането на която могат да
се използват европейски сред-
ства. За периода 2021-2027 г.
по европейските фондове са
предложени за финансиране
проекти по направленията:
българо-сръбска граница -
София - Пловдив (с което да се
доизгради жп коридор от тур-
ската до сръбската граница),
София - Радомир - Гюешево -
граница със Северна Македо-
ния и Карнобат - Синдел (до-
изграждане на съоръженията).

Събев обясни, че след пре-
ценка на възможностите на
държавния бюджет и при от-
пускане на допълнително на-
ционално финансиране за из-
граждане на железопътна ин-
фраструктура, ще се вземат
решения и за изграждане на
други линии. Министърът ко-
ментира, че засега не е
обсъждано изграждането на
трета жп връзка с Гърция.

Валентин Николов

ПРОГНОЗА:

Българската икономика ще се
възстановява плавно и бавно

Българската икономика ще продължи
да се възстановява плавно, като до края
на 2022 г. може да се върне на предкри-
зисните нива. Това прогнозира в регу-
лярния си доклад компанията Euler
Hermes, специализирана в застрахова-
нето на търговски кредити. БВП ще се
увеличи с 3,5% през 2022 г. и с 4% през
2023 г., прогнозират анализаторите,
като обръщат внимание, че тези темпо-
ве обаче са по-бавни в сравнение с очак-
ваното за глобалната икономика и Евро-
зоната. Основният риск за българската
икономика е нейната силна експортна
ориентация, включително за услуги като
туристическите. Това я прави силно
уязвима при външни турбуленции, пре-
дупреждават експертите на Euler Hermes.
Затова при евентуални бъдещи рестрик-
ции на пътуванията или тежки вълни с
нови вариации на вируса в страната
възстановяването може да бъде забаве-

но. По-нисък темп на развитие може да
бъде предизвикан и от продължаващи
проблеми с веригата на доставки, които
да ограничат производството в опреде-
лени сектори в страната.

След над 7% ръст на инфлацията на
годишна база през 2021 г., от Euler
Hermes очакват тя да достигне пика си в
началото на 2022 г., след което да после-
два успокояване. Така средната инфла-
ция за 2022 г. се очаква да бъде около
2%. В същото време заплатите у нас ще
продължат да растат по-бързо от увели-
чението на цените, като за 2022 г. се
очаква 9% ръст, а за 2023 г. - 8%.

От Euler Hermes очакват фискална
стабилност за България, като основната
гаранция за това е валутният борд. Ана-
лизаторите обаче обръщат внимание, че
това ограничава възможностите за реак-
ция в случаи като рязкото поскъпване
през 2021 г.

Кадри на ГЕРБ са освободени от БЕХ
Двама от членовете

на Борда на директори-
те на Българския енер-
гиен холдинг (БЕХ) са
били освободени от по-
зициите си. Съставът
на самия борд пък е бил
намален от 9 на 7 души.
Вече е подадено заявле-
ние в Търговския ре-
гистър за извършените
промени.

И двамата членове,
които са засегнати от ре-
шението на енергийния
министър Александър
Николов, са кадри, на-
значени по време на уп-
равлението на ГЕРБ. Ва-
лентин Николов, който
бе депутат от партията
в 41-то и 43-то Народно
събрание, напусна пар-
ламента през февруари
м.г., за да участва в кон-
курса за ново ръковод-

този момент Николов
продължи да бъде само
член на борда.

Другият отстранен е
Александър Църноречки,
чийто баща Пламен
Църноречки е бивш кмет
на столичния район
“Красно село” и дирек-
тор в дружество от
структурата на БЕХ -
“Булгартел”. Валентин
Николов вече обяви, че
най-вероятно ще обжал-
ва решението на ми-
нистъра. “Има членове на
борда на директорите,
които по Закона за пуб-
личните предприятия не
са минали конкурс, а той
освобождава член от
борда на директорите,
който е минал конкурс, и
без да има никакво осно-
вание”, обясни кадърът
на ГЕРБ пред БНР.

ство на БЕХ. Той зае
поста на изпълнителен
директор на холдинга
през април, но бе отст-
ранен през ноември по
решение на служебния
министър на енергетика-
та Андрей Живков. От

Банковите преводи у нас ще пристигат само за един час
В края на януари се предвижда

всички парични преводи, които физи-
ческите лица и фирмите извършват
помежду си през банките в България,
да достигат до получателите си в рам-
ките на час, съобщи бТВ. Засега пла-
щанията към бюджета са изключени от
нововъведението.

В момента окончателни разплаща-
ния през системата БИСЕРА 6 се
извършват три пъти дневно, като в за-

висимост от това кога са наредени
могат да достигнат до получателя и на
другия ден. Ако се иска обработка на
превод до час, плащането преминава
през системата RINGS, но сега то се
таксува допълнително.

Предвижда се изпълнението на кли-
ентските кредитни преводи (т.нар. пла-
тежни нареждания) да се изпълнява 24
часа в денонощието през всички ка-
лендарни дни на годината, уточняват

от БНБ. В рамките на час ще се
извършва изплащане на работни запла-
ти, като всички работници в рамките
на това време ще получават възнаграж-
денията си; наемодател ще може да
разполага в сметката си с превода,
направен от наемател; захранване на
сметка на близък и роднина; плащане
на бизнеса към партньори, служители,
доставчици. Въвеждането на кредитни
преводи в левове по т.нар. стандарт

SEPA (Единната зона за плащания в
евро) не се очаква да увеличи таксите,
заплащани от доставчиците на платеж-
ни услуги на БОРИКА. Все пак край-
ните такси, които потребителите и
бизнесът заплащат за извършване на
платежни операции, зависят от цено-
вите политики и бизнес моделите, при-
лагани от банките и другите доставчи-
ци на платежни услуги, уточняват от
Централната банка.
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За да продължи строител-
ството на магистрала “Хе-
мус”, е необходимо приема-
нето на специален закон, с
който да се узакони незакон-
ното строителство на отделни
участъци от магистралата.
Това съобщи министърът на
регионалното развитие и бла-
гоустройството Гроздан Ка-
раджов пред парламентарната
комисия по регионална поли-
тика.

Министърът посочи, че
има няколко проблема, свърза-
ни с магистралата, които
трябва да бъдат решени, и по
тази причина не може да се
ангажира със срок кога ще
бъде завършена магистралата,
която трябва да свърже Со-
фия и Варна. През изминалата
година строежът на магистра-
ла “Хемус” стана обект на
открита война между МВР и
прокуратурата, свързана с
източването на отпуснатите
пари за строителството й. По

СНИМКИ БГНЕС

Регионалният министър не се ангажира
със срок кога ще бъде завършена магистралата

Искат извънреден
закон за „Хемус”

случая има образувано дело,
но от МВР твърдят, че проку-
ратурата не работи по него.
Във вторник вътрешният ми-
нистър Бойко Рашков беше
разпитван от държавното об-
винение по случая. На излиза-
не от прокуратурата Рашков
заяви, че 30-40% от парите не
са отивали за строителство, а
са били отклонявани към
ГЕРБ.

Единият от проблемите е
свързан с инхаус възлагането
на строителството на магист-
рала “Хемус” от агенция
“Пътна инфраструктура”
(АПИ) на държавната компа-
ния “Автомагистрали”, която
на свой ред превъзлага рабо-
тата на частни фирми с дого-
вори за доставка на материа-
ли и наемане на техника, по-
сочи Гроздан Караджов. Дру-
гият проблем е свързан с не-
законното строителство на
магистрала “Хемус” от 139 до
190 километър (4 и 5 участък).

“В тези участъци на практика
магистралата е строена на
честна дума”, каза Гроздан
Караджов. От обясненията му
стана ясно, че за тях не е на-
правена оценка за въздействи-
ето на околната среда, не са
приключили отчуждителните
процедури и съответно за тях
няма издадени разрешения за
строеж.

На практика Министерст-
вото на регионалното разви-
тие и благоустройството,
АПИ и “Автомагистрали” се
явяват сериозни нарушители
на закона, отбеляза Гроздан
Караджов. Затова по думите
му без да бъде приет специа-
лен закон, който да реши про-
блема с незаконното строи-
телство, няма как да продължи
строителството на “Хемус”. В
отговор на въпрос Гроздан
Караджов каза, че принципно
той не е за узаконяване на
незаконни строежи. В случая
с магистрала “Хемус” и ре-

монта на язовирите, в които
са налети милиони левове,
трябва да бъде намерено ре-
шение от парламента, с което
да се поправят политическите
грешки от миналото. “Ако
парламентът прецени, че
трябва да разрушим построе-
ното, ще го разрушим”, каза

Гроздан Караджов. Той
допълни, че има проблеми и с
проектирането на някои от
участъците. Затова, докато не
се решат всички тези пробле-
ми, аз не бих могъл да се ан-
гажирам със срок за завършва-
не на магистрала “Хемус”,
каза Гроздан Караджов.

Рамката на правител-
ството във връзка с ко-
вид-мерките в сектора на
туризма бе адаптирана и
приведена в съответст-

Правителството увеличи
помощите за туризма

нали пряко или косвено
от ограниченията в дей-
ността на предприятията
поради въведените про-
тивоепидемични мерки.

Двете постановления,
които са изменени, рег-
ламентират държавна
помощ за сектор туризъм
и за туроператори, кои-
то дължат суми за връща-
не на клиенти за неосъ-
ществени пътувания по-
ради пандемията за пери-
ода 01.03.2020 г. до
31.12.2020 г. За схемите
са изпратени уведомле-
ния до Европейската ко-
мисия и се очаква реше-
ние за одобряването им.
Освен това срокът на
действие на мерките се
удължава до 30 юни 2022
г.  По схемата за подпо-
магане на сектор ту-
ризъм ще могат да канди-
датстват и екскурзоводи
и планински водачи, кои-
то са организирали дей-
ността си като предпри-
ятия.

Лена Бориславова

вие с максимално позво-
лените помощи с евро-
пейската рамка в тази
сфера. Това съобщи Лена
Бориславова, началник
на кабинета на премиера
Кирил Петков и говори-
тел на правителството.
По думите й по този на-
чин мерките в сектора на
туризма, включително и
за туроператорите, се
увеличават от таван 1,8
млн. евро на таван 2,3
млн. евро.

В дневния ред на пра-
вителството бе определя-
нето на условията, кри-
териите, реда и размера
на средствата по схема
за предоставяне на
безвъзмездни средства за
подпомагане на туристи-
ческия сектор за компен-
сиране на загуби, възник-

Пoдaвaнeтo нa гoдишнитe финaнcoви
oтчeти тaзи гoдинa щe e бeзплaтнo. Съглас-
но чл. 12, ал. 3 от Закона за търговския
регистър и регистъра на юридическите
лица с нестопанска цел, който влезе в сила
от 1 януари 2022 г., подаването на годиш-
ните финансови отчети вече е освободено
от държавна такса, съобщиха от Агенци-
ята по вписванията. Дoceгa тъpгoвцитe
тpябвaшe дa плaтят дъpжaвнa тaкca зa
пyбликуване на отчетите в paзмep нa 40
лв., нo тя мoжeшe дa пaднe нaпoлoвинa,

Подаването на годишните
финансови отчети вече е безплатно

aкo пoдaвaнeтo cтaнe пo eлeктpoнeн път.
Oт тaзи гoдинa пyбликyвaнeтo нa годиш-
ните финансови отчети мoжe дa ce cлyчи
caмo нa eднo мяcтo - пo eлeктpoнeн път,
пpeз цeнтpaлизиpaнa инфopмaциoннa
cиcтeмa - т.нap. “Eдиннa вxoднa тoчкa”.

Блaгoдapeниe нa тaзи cиcтeмa вече
нямa дa ce нaлaгa пyбликyвaнe нa отчети-
те на някoлкo мecтa, както бeшe дoceгa, a
HAП, Aгeнцията пo впиcвaниятa и HCИ
щe пoлyчaвaт aвтoмaтичнo нyжнaтa им
инфopмaция.

Делът на българското
зеленчукопроизводство в
растениевъдната продук-
ция за 2021 г. слиза на
едни от най-ниските си
нива до 4,6%, докато
през 2020 г. този дял е
възлизал на 7,1%, съоб-
щи Центърът за иконо-
мически изследвания в
селското стопанство
CAPA.

Делът на зеленчуко-
производството в брут-
ната селскостопанска
продукция заедно с кар-
тофите през 2021 г. до-
стига 4,1%, като за срав-
нение между 2011-2015
г. този процент е бил по-
нисък.  По предварител-
ни данни на НСИ произ-
водството на домати
дори може да спадне под

Зеленчуците паднаха до 4,6 на сто
от аграрната продукция

100 хил. т за годината.
САРА понижава прогно-
зата си за производство-
то на пипер до 50 хил. т.
Това равнище е подобно
на реколтата от 2020 г.,
когато производството е
51 хил. тона, едно от най-
ниските нива за послед-
ните 10 години. В после-
дващите предвиждания за
производството на крас-
тавици през 2021 г. ана-
лизаторите запазват
очакванията си за обеми
от 43 хил. т за оранже-
рийно производство и 9
хил. т за отглеждане на
открито. Общото произ-
водство на краставици се
изчислява да е на нива от
52 хил.т. Цените на едро
през декември се покач-
ват най-рязко при крас-

тавиците с около 39% на
месечна база. Слабото
предлагане е основната
причина за това, като
най-високите цени на зе-
ленчука обичайно са през
януари и февруари. Це-
ните на дребно остават в
рамките на средните за
сезона.

Все повече оранже-
рийни производители от
Европа ограничават про-
изводството си, като
особено това се вижда
при доматите. Растящи-
те разходи за отопление
и конкурентните цени
от Турция и Мароко,
особено след девалваци-
ята на турската лира, за-
страшават рентабил-
ността на сектора,
твърдят от САРА.
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Майдан в Казахстан,
стотици арестувани
Правителството подаде оставка, обявено е извънредно
положение в няколко области и столицата Нур Султан

Расте напрежението в
различни райони на Казах-
стан в резултат на продължа-
ващите протести срещу по-
вишението на цените на втеч-
нения газ, съобщават светов-
ните медии.

Протестиращите в бивша-
та столица Алмати отнеха
огнестрелно оръжие, щитове
и палки от полицаите, преда-
де БГНЕС. В града не рабо-
тят мобилните комуникации,
интернет и телевизията. В
резултат на безредиците в
Алмати са пребити над 500
цивилни граждани, между
които 130 жени и възрастни.
При безредиците са подпале-
ни 120 автомобила, включи-
телно 33 на спешна помощ и
пожарната. Нанесени са щети

Казахстанските полицаи са мобилизирани в цялата страна заради нестихващите вече четвърти
ден протести. Налага се да използват зашеметяващи гранати. Има убити служители на реда.
Президентската резиденция в Алмати, както и кметството са обхванати от огън

НАКРАТКО

СНИМКИ БГНЕС

на 120 магазина и търговски
обекти, на 180 заведения за
обществено хранене и на
около 100 офиса.

Протестиращи са нахлу-
ли в сградата на кметството в
Алмати, а малко по-късно
медиите съобщиха, че някол-
ко хиляди граждани са опи-
тали да проникнат на терито-
рията на президентската ре-
зиденция в бившата столица
на Казахстан и в крайна
сметка са я превзели.

“За да гарантира общест-
вената сигурност, полицията
предприе предвидените от
закона мерки за потушаване
на нарушенията на общест-
вения ред и задържане на на-
рушителите. В резултат на
незаконните действия са ра-

нени 95 полицейски служи-
тели. Повредени са 37 слу-
жебни автомобила”, се казва
в правителствено съобщение.
Започнали са досъдебни раз-
следвания по 13 случая на
насилие срещу представите-
ли на правителството, хули-
ганство и нападения срещу
правителствени сгради, над
200 души са задържани за на-
рушаване на обществения
ред, уточняват от пресслуж-
бата на кабинета.

От ОССЕ призоваха за
деескалация на напрежение-
то и започване на диалог.

Президентът на Казах-
стан Касъмжомарт Токаев
подписа указ за въвеждане за
две седмици на извънредно
положение в няколко облас-

ти на страната и в столицата
Нур Султан. Държавният
глава призова протестиращи-
те да не следват деструктив-
ните призиви на онези, които
са “заинтересовани от под-
копаването на стабилността
и единството на общество-
то”. Ограничава се придвиж-
ването на гражданите. Забра-
нява се организацията и про-
веждането на мирни събира-
ния, зрелищни, спортни и
други масови мероприятия.

Междувременно прави-
телството подаде оставка, а
президентът я прие. То ще
продължи да изпълнява
задълженията си до назнача-
ването на нов кабинет.

Първият дипломат на ЕС Жозеп Борел заяви пред Pой-
терс, че няма да обсъжда руския газопровод “Северен поток
2” по време на посещението си в Украйна. “Целта на посе-
щението ми е да се съсредоточа върху политическата ситуа-
ция и сигурността в Украйна... Що се отнася до “Северен
поток 2”, (решението на въпроса) сега е в ръцете на герман-
ския регулатор”, съобщи той, запитан дали ще повдигне въпро-
са за газопровода на преговорите в Киев. Борел добави, че ще
увери украинската страна в безрезервната подкрепа на Евро-
па. Според него ЕС е най-близкият партньор на Киев и е
твърдо за запазване на суверенитета на бившата съветска
република.

“Северен поток 2” минава от Русия до Германия по дъното
на Балтийско море. Той бе завършен през септември, а дирек-
торът на “Газпром” Алексей Милер заяви, че газопроводът е
напълно готов за пускане в експлоатация. За да започне работа,
Германската федерална агенция по мрежите трябва да извърши
сертифициране на оператора на тръбопровода.

Борел няма да обсъжда
„Северен поток 2”

Япония и САЩ ще проведат разговори между мини-
стрите на външните работи и на отбраната във формат
“двама плюс двама” на 7 януари. Японското министер-
ство на външните работи заяви, че консултациите ще
бъдат чрез видеовръзка. “Четиримата министри ще
обсъдят въпроси, свързани със сигурността на двете
страни. Дипломатите ще обсъдят и бъдещото сътруд-
ничество за реализиране на свободен и отворен индо-
тихоокеански регион, както и укрепването на капаци-
тета за възпиране в рамките на японско-американския
съюз”, се казва в изявление на японското външно ми-
нистерство.

Предвиждаше се срещата да се проведе във Вашинг-
тон в личен формат, но този вариант трябваше да бъде
изоставен поради ситуацията с коронавируса.

За последен път ръководителите на външните рабо-
ти и отбраната на двете страни разговаряха през март
миналата година в Токио.

Япония и САЩ
провеждат разговори

Заради големия брой новозаразени
улиците на нидерландската
столица Амстердам са почти
празни. Повечето магазини са
затворени поради фалит или
увеличение на наемите.
Положението в цяла Европа е
много тревожно, а френският
президент Еманюел Макрон се
закани да преследва антиваксърите

Берлин държи на
диалога с Москва

Германската външна ми-

нистърка Аналена Бербок се срещна

с американския държавен секретар

Антъни Блинкън. Тя потвърди зна-

чението на диалога с Русия за пре-

дотвратяване на конфликт за

Украйна. По думите й “навлизаме

в решаваща фаза, в която важни-

те разговори на различни нива са

неизбежни. И дори ако форматите

на разговорите варират, нашите

послания като трансатлантичес-

ки партньори към правителство-

то в Москва винаги са едни и

същи”.

Макрон иска
втори мандат

Френският президент Еманюел

Макрон иска да се кандидатира за

втори мандат на президентските

избори през април. “Искам да го

направя”, заяви той пред местна

медия, когато бе попитан за бъде-

щите си намерения. “След като

здравната ситуация в страната

го позволява и съм изяснил всичко

- вътре в себе си и по отношение

на политическото уравнение - ще

кажа какво е то (решението ми)”.

Мистериозен кораб
приближи Япония

Голям изоставен кораб с дължи-

на около 50 метра е открит в

префектура Ишикава близо до

крайбрежието на Японско море,

съобщи телевизия NHK. Той се

носил свободно по вълните без

екипаж. Изработен е от стомана

и е частично ръждясал. На палуба-

та са монтирани 10 стълба, а

между тях е опъната мрежа.

Изписан е номерът 436 и има над-

писи на руски език.

Рио отменя карнавалните
шествия

За поредна година Рио де Жаней-

ро отменя уличните паради и парти-

та по време на световноизвестния

си карнавал поради увеличаването

на случаите на коронавирус и запла-

хата от варианта Омикрон. Това

съобщи кметът на града Едуардо

Паеш. Традиционното зрелищно

представление на школите по самба

обаче ще се състои. Ще бъдат спа-

зени необходимите здравни мерки,

уточни градоначалникът.

Коментар на стр. 9
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След сблъсък на катер и риболовен кораб в бангладешката река Джалешвари 12 човека
са обявени за издирване. Роднините им наблюдават спасителната акция от брега

Хиляди преминаха по плажовете на аржентинския
град Мар де Плата и други крайбрежни селища, за да
протестират срещу проект за проучване за нефт край
атлантическото крайбрежие. Носейки плакати с над-
писи “Петролът е смърт”, “Море без петролни тан-
кери” и “Не на замърсяването”, демонстрантите мар-
шируваха под звуците на барабани и под съпровода
на изпълнения на класически танцьори.

Групата се противопоставя на неотдавнашното
решение на лявоцентристкото управление на прези-
дента Алберто Фернандес, с което се разрешават
сеизмични проучвания на норвежката петролна ком-
пания “Equinor”, аржентинската държавна фирма
YPF и английско-холандската компания “Shell”.

Работите ще се извършват в офшорни зони на
Аржентинско море, на около 300 км от плажовете,
които привличат милиони туристи. “Ако стане ин-
цидент, петролният разлив може да достигне до
съседен Уругвай”, заяви участничка в протеста.

Аржентина разполага с обширни залежи на ши-
стов нефт и газ, включително второто по големина
в света находище на шистов газ. Правителството се
надява те да бъдат двигател на икономическия рас-
теж, тъй като се бори да възстанове държавата от
пандемията.

Северна Корея изстреля предполагаема ба-
листична ракета край източния си бряг. Първи
за това съобщиха японските власти, изказвай-
ки предположение, че може би става въпрос
за балистична ракета. Южна Корея съобщи за
изстрелване на неуточнен снаряд, предаде
“Ройтерс”.

Изстрелването е първото от новата година
за ядрената Северна Корея и дни след като ли-
дерът Ким Чен Ун обеща да продължи да раз-
вива армията, за да се противопостави на не-
стабилната международна ситуация.

Обединеният комитет на началник-щабовете
на Южна Корея заяви, че Северна Корея е из-
стреляла неидентифициран снаряд от източното
крайбрежие, но също без да дава подробности.

Един от последните подобни тестове бе през
октомври миналата година. Тогава КНДР при-
зова своите 1,2 милиона войници да се обеди-
нят зад вожда Ким Чен Ун и да го защитят с
живота си, докато страната празнува 10-ата
годишнина от издигането на Ким за върховен
главнокомандващ на армията.

Свиках на 12 януари за-
седание на Съвета НАТО-
Русия, за да обсъдим въпро-
си, свързани с европейската
сигурност, особено ситуа-
цията в/около Украйна, и
въпроси, свързани с дейнос-
тите в областта на медийна-
та и информационна грамот-
ност, реципрочната прозрач-
ност и намаляването на ри-
ска - една програма за смис-
лен диалог в интерес на
всички нас, написа в “Ту-
итър” генералният секретар
на НАТО Йенс Столтен-

Протест в
Аржентина срещу
проект за нефт

Столтенберг свиква
Съвет НАТО-Русия
ЕС не може да е наблюдател на диалога за сигурност с Москва, твърди Борел

берг. И подчерта, че НАТО
никога няма да направи ком-
промис с Москва относно
правото на бившата съветска
република да “избере свой
собствен път” и да претен-
дира за присъединяване към
алианса, както и относно
правото на страните от
НАТО да защитават остана-
лата част от партньорите си.

От пресслужбата на
НАТО съобщиха, че на 12-
13 януари Брюксел ще бъде
домакин на заседание на Во-
енния комитет на НАТО на

ниво началници на генерал-
ните щабове на страните
членки на алианса. На 10
януари в Женева ще се про-
ведат разговорите между два-
та световни лидера по рус-
ките предложения за гаран-
ции за сигурност. Междувре-
менно стана ясно, че външни-
те министри на НАТО ще
проведат спешна видеокон-
ференция на 7 януари, за да
обсъдят руските искания по
въпросите на европейската
сигурност.

Дипломат номер едно на

ЕС Жозеп Борел от своя
страна заяви, че съюзът не
може да бъде неутрална
страна в преговорите за га-
ранции за сигурност между
САЩ и НАТО с Русия.

В края на 2021 г. Кремъл
публикува проекти на дого-
вор със САЩ и на споразу-
мение с НАТО за гаранции
за сигурност. Москва изиск-
ва от западните партньори
правни гаранции срещу по-
нататъшното разширяване на
НАТО на Изток, срещу при-
съединяването на Украйна

към блока и срещу създава-
нето на военни бази в бивши
съветски републики.

Киев и западните държа-
ви наскоро изразиха загри-
женост във връзка с предпо-
лагаемото засилване на “аг-
ресивните действия” на Ру-
сия в близост до границите
на Украйна. Говорителят на
руския президент Дмитрий
Песков заяви, че Русия ще
придвижва войските си на
своя територия и по свое ус-
мотрение. Според него това
не застрашава никого.

Северна Корея с
пореден ракетен тест

СНИМКИ БГНЕС

Еквадорски танцьори от “Диаблада де Пияро” изпълняват местен традиционен танц.
Хората се маскират като дяволи и гонят злите сили. Вярва се, че който участва
в събитието, ще има късмет през следващите 365 дни. Заради пандемията
масовите чествания са отменени за втора поредна година
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1412 - РАЖДА СЕ ЖАНА Д’АРК, НАЦИОНАЛ-

НА ГЕРОИНЯ НА ФРАНЦИЯ (УМИРА 1431 Г.).
Известна още като Орлеан-
ската дева. Роденото в Из-
точна Франция селско моми-
че, претендиращо, че е на-
пътствано от Бог, повежда
френската армия в няколко
важни битки по време на
Стогодишната война. Жана
е пленена от бургундите, пре-
дадена на англичаните, съде-
на от църковния съд за ерес и
изгорена на кладата на 19 г. Двадесет и пет го-
дини по-късно е призната за невинна и провъзгла-
сена за мъченица. Канонизирана е през 1920 г. (На
снимката - паметник на Жана д’Арк в Париж.)

1832 - РАЖДА СЕ ГЮСТАВ ДОРЕ, ФРЕНСКИ
ХУДОЖНИК (УМИРА 1883 Г.). Така
и не получава художествено обра-
зование, но прекарва времето си в
Лувъра и в Националната библио-
тека, изучавайки картини и гравю-
ри. Делял работния си ден на три
части: утрото посвещавал на гра-
фиката, обедно време се занимавал с живопис, а
вечер - отново с графика. Още на 10 г. прави
илюстрации към “Божествена комедия” на Дан-
те. Автор на гравюри-илюстрации към книги на
Рабле, Балзак, Байрон, илюстровано английско из-
дание на Библията, Едгар Алън По, Самюъл Кол-
ридж, Джон Милтън и др.

1848 - В КАЛОФЕР СЕ РАЖДА ХРИСТО БОТЕВ,
ПОЕТ, РЕВОЛЮЦИОНЕР, ПУБЛИЦИСТ (УМИРА
1876 Г.). Национален герой, про-
дължител на делото на Паисий Хи-
лендарски, Г.С. Раковски и Васил Лев-
ски. На 10 юни 1871 г. издава първия
си вестник - “Дума на българските
емигранти”, а през 1873 г. - сатирич-
ния в. “Будилник”. Под негова редак-
ция излизат още в. “Знаме” и в. “Нова
България”. През 1875 г. БРЦК под негово ръководст-
во започва подготовката на въстание в България.
През май 1876 г. Ботев организира чета и става
неин войвода. Загива в бой с турска потеря в под-
ножието на връх Околчица във Врачанския балкан.
Литературното и публицистично наследство на Бо-
тев не е голямо по обем, но по художествени до-
стойнства бележи връх в българската литература.

1981 - УМИРА АРЧИБАЛД
КРОНИН, ШОТЛАНДСКИ
ПИСАТЕЛ (Р. 1896 Г.). Извес-
тен е най-вече с романа си
“Цитаделата”, който е екра-
низиран и е носител на награ-
дата “Оскар”. Сред най-изве-
стните му романи са “За-
мъкът на шапкаря”, “Дървото
на Юда”, “Северна светлина”,
“Зелени години” и др.

1993 - УМИРА РУДОЛФ НУРЕЕВ, БАЛЕТИСТ
И ХОРЕОГРАФ (Р. 1938 Г.). Опре-
делян като най-известния бале-
тист на миналия век. През 1955 г.
постъпва в балета “Киров” в Ле-
нинград. През 1961 г. по време на
турне в Париж иска политическо
убежище и остава във Франция до
края на живота си. От 1983 до 1989 г. е дирек-
тор на Парижката опера.

1993 - УМИРА ДИЗИ ГИЛЕСПИ, АМЕРИКАН-
СКИ ДЖАЗ МУЗИКАНТ (Р. 1917 Г.). Тромпетист
и композитор, един от
основателите на сти-
ла бибоп. През 1945 г.
създава първия си соб-
ствен оркестър, появя-
ват се и ранните му
хитове. Получава све-
товна слава с друг свой “комбо” състав - ан-
самбъл със засилен перкусионен елемент. С него
създава и цяло течение в джаза.

От 2 януари Казах-
стан се тресе от протести.
Според официалната вер-
сия причината е внезапно-
то увеличение на цената
на пропан-бутана - най-
използваното гориво в
страната. Дали може ряз-

кото поскъпване на втеч-
нения газ да взриви една
държава? По принцип е
нормално да се стигне до
протести, правителство да
подаде оставка, но когато
към всичко това се приба-
вят над 200 арестувани де-
монстранти и обявяване
на извънредно положе-
ние... “Намирисва” на чуж-
да намеса. Кой има изгода
от проблеми там? Въпро-
сът е риторичен - САЩ и
ЕС, разбира се.

Този казахстански
майдан напомня на един
друг, от 2014 г. Започнал
отново през януари. Пак
в бивша съветска репуб-
лика - Украйна. Само че
тогава протестите започ-

наха заради решението на
президента Виктор Януко-
вич едностранно да отме-
ни преговорите по спора-
зумението за членство в
ЕС и да се обяви за подно-
вяване на диалога с Русия.
Това не се хареса на “гос-
подарите на света”. И те
си сложиха “послушкото”
Володимир Зеленски, кой-
то е готов на всичко, за да
им угоди.

Защо Казахстан?
Това е най-голямата

по площ вътрешноконти-
нентална страна в света,
с най-дългата сухопътна
граница с Русия (7548
км). Вечният враг на
САЩ и ЕС. Но не е само
това. Тя граничи и с Ки-

тай - новопоявилия се
трън в очите. Независи-
мата от 1991 г. бивша
съветска република се
радва на подобрени отно-
шения с Москва, добри
връзки с Пекин, обаче...
Поддържа активни кон-
такти с Вашингтон. А от
там търсят лоби именно
сред бившите съветски
републики за участие в
стратегическите проекти
в Централна Азия. Дали
пък не са го намерили?
Предстои да видим. До-
като Русия и Китай са за-
ети да потушават разми-
риците в съседката си,
САЩ и ЕС са свободни
да си разиграват коня,
както искат.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Таня ГЛУХЧЕВА

Макар и да изглежда,
че татуировката в послед-
но време започна да руши
стереотипи и вече не пре-
дизвиква крайно общест-
вено порицание, това
културно явление про-
дължава да буди въпро-
сителни. Най-много пи-
танки изникват не толко-
ва за естетичните посла-
ния на постоянните ри-

сунки по кожата, колкото
за това дали засягат здра-
вето на хората.

По всичко личи, че
черни времена се задават
за студиата за татуиров-
ки и перманентен грим,
след като Евросъюзът за-
брани няколко хиляди ве-
щества, влизащи в съста-
ва на пигментите, използ-
вани от бранша. Обаче ог-
раниченията, влезли в
сила в първия работен ден
на годината, нямат кате-
горична обосновка.

Но поне бе даден ход
на истинско задълбочено
изследване, което до края
на 2022 г. цели да уста-
нови съществува ли
връзка между татуиров-
ките и рака на кожата. А
междувременно никой не
се наема да прогнозира
как забраната за използ-

Статус: без татус
ването на определени
пигменти в мастилата ще
се отрази на индустрия-
та, където хиляди худож-
ници-татуисти фактичес-
ки ще останат без работа.
Кой ще поеме отговор-
ност, ако в желанието да
запазят хляба си те ще
продължат “незаконно”
да рисуват с непозволе-
ните вещества? Нищо
чудно и да минат в “си-
вия сектор”, както и да
прибегнат до поръчки на
тези пигменти от други
страни, незасегнати от
директивата на ЕС. Или
просто ще закрият студи-
ата си и ще сменят държа-
вата, за да продължават да
правят онова, което оби-
чат. А клиентите ще се
пренасочат към съмни-
телни “майстори”, които
уж спазват правилата.

Браншът на татуисти-
те неуморно търси начи-
ни да предотврати неми-
нуемата криза, която ще
започне до няколко месе-
ца, защото забраната е
наложена, без да са създа-
дени алтернативни вари-
анти на “вредните” веще-
ства. Вече тече мащабна
подписка срещу новите
ограничения, заплашва-
щи да унищожат още ня-
колко професии и дори
индустрии. Краят им
обаче може да бъде оп-
равдан, само ако катего-
рично се докаже вредата
и опасността за здравето
от използваните пигмен-
ти в мастилата. Само че
до излизането на резул-
татите и научните изво-
ди десетки хиляди ще
пострадат. Но не защото
са татуирани.

Альона НЕЙКОВА

Газов майдан или...
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Не спира канонадата от вопли, сто-
нове и просешки молби на българския
бизнес за пари от държавата. Огромна
лакомия за компенсации, пари в брой
по схемата 60/40 и извън нея, опроща-
ване на данъци и прочее. НОИ ни
информира, че на 13 000 фирми са
раздадени 1,6 милиарда лева. Чуваме
от бизнес организациите и заплахи, че
ще съкращават работни места, ще за-
тварят, цената на тока ги убива.

И нито един от маститите предста-
вители на богаташите на България не
спомена за причините в самия бизнес.
Нали всички те в хор бяха за енергий-
на борса, за свободен пазар на елект-
ричество, за конкуренция и конкурент-
ни цени! Защо сега искат от държава-
та чрез непазарни методи да им реши
пазарните проблеми? Нали пазарът е
същността на победилия завинаги ли-
берализъм?

Либерално-фундаменталистката
догма е: пазар, повече пазар и по-мал-
ко държава, ако може почти без държа-
ва. Тази наложена в България теза све-
де задълженията на бизнеса към обще-
ството само до 10% корпоративен
данък и 5% данък дивидент за богата-
шите - най-ниските в ЕС. Тоталитари-
стки бе отхвърлено успешно прилага-
ното при социализма регулиране на
цените. И сега сторонниците на паза-
ра плачат за озаптяване на цените!
Няма и не може да има такова озаптя-
ване. То не е в интерес на голяма част
от западноевропейските страни като
Германия, Нидерландия, Дания и др.,
които чрез зелената енергетика (фото-
волтаици и ветрогенератори) се изпра-
виха пред енергиен колапс и българ-
ското евтино електричество потече на
запад - там, където плащат по-висока
цена. Но по-високата западна цена
дойде и в България. Поради липса на
регулиран пазар у нас и при наличие
на свободно движение на стоки и ус-
луги цената на електричеството рязко
се повиши. Западът се спасява чрез
високи цени, а

чрез тях България загива

А кои престъпници у нас изключи-
ха от регулирания пазар на електриче-
ството болници, социални домове, дет-
ски градини, училища, болници, теат-
ри и т.н.? Не беше ли това герберско-
депесарско-патриотарската мафиотска
коалиция?

Енергийната, пандемичната и соци-
алната криза в Европа и най-вече в
България разкриха кризата на либерал-
ната догматика.

1) Неприкосновеност и привилеги-
ровано положение в обществото на
частната собственост. Е, в България
държавната собственост е вече под
10%, докато в другите европейски
държави е между 30 и 40%. Пандемич-
ната криза разкри, че държавата може
да разчита преди всичко на държавни-
те болници.

2) Свободен пазар без ограничения
(държавни граници, регулация, кон-
трол), пазар, основан на спекулата и
стремежа към максимална печалба във
всичко, дори в лекарства, здравни из-
следвания и лечение на болни и възра-
стни. Пазарът е нехуманен, интересу-
ва го само безкрайната и бърза печал-
ба. В пандемичната криза заради кефа
на шумно протестиращия хайлайф,
бармани и сервитьори от големите
градове бяха пожертвани десетки хи-
ляди животи (около 31 хиляди), бяха
присвоени стотици милиони от нама-
ляване на ДДС за храните на 9%, от
многократните помощи по схемата 60/
40. И когато няма печалба - бегом при
държавата да дава пари. Чрез пазара
богатият (присвоителят) си осигурява
повече богатство, а бедният (произво-
дителят) - все повече бедност. Това е
същността на капитализма. Има пре-

няма задължения. Личният интерес
клати феса в либералното общество.
Работодателите са такива не от грижа
за хората, а от

желанието им за печалба

В условията на криза те стават все
по-богати, милионерите се увеличават
всеки ден.

4) Свобода на предприемачеството
и личната инициатива и способности
правят хората успешни, т.е. богати.
Тази догма за предприемачеството
води до риск. А чрез компенсациите
рискът се елиминира.

5) Конкуренцията е движещата сила
на пазара. Това е опашата лъжа. Никъ-
де в света няма чиста конкуренция.
Каква конкуренция, когато мобилните
оператори са въвели почти еднакви
цени, а най-гледаните телевизии - син-
хронизирани излъчвания? Няма конку-
ренция, когато по-едрите бизнеси из-
купуват по-дребните и заемат техния
пазарен дял.

При очевидния провал на капита-
лизма (либерална демокрация, пазарна
икономика и т.н.) в сегашната кризис-
на ситуация темата във вестници, сай-
тове и телевизии е за “компенсации-
те”. Например, министър Василев на-
реди “бизнесът да получи компенса-
ции за високите цени на тока”.

изпълнението на бюджета. А дали е
така?

За да дадеш на някого пари (ком-
пенсация, помощ) трябва да вземеш
отнякъде. Но това отнякъде значи, че
някой там е внесъл пари. Формално в
държавния бюджет внасят пари всич-
ки данъкоплатци. Но покойната проф.
Христина Вучева ни обясни - само
около 25% в държавния бюджет са
парите от корпоративния данък (т.е.
от богатите). Останалите около 75%
са от косвените данъци, от ДДС и
акцизи (т.е. от бедните). Пенсионери-
те и работещите бедни (около 95% от
населението) плащат почти целия раз-
мер на постъпленията от продажбите.
А работещите бедни плащат и данък за
доходите на физическите лица в раз-
мер на 10%. Поради това огромната
част от хората в България са бедни -
ниски данъци за богатите, високи данъ-
ци за бедните (почти целият им разпо-
лагаем доход е за неотложни семейно-
битови потребности - храна, светли-
на, топлина, облекла, лекарства, обра-
зование и транспорт, облагани с висок
ДДС). А компенсациите се осигуряват
предимно чрез косвените данъци. И
какво се получава - беден богат храни.

Невярна е хипотезата, че повечето
пари в хазната са от повишената съби-
раемост на данъците. Вероятно малка

част от повишените приходи са от
дейността на НАП. Огромната част е
от инфлацията, огромният ръст на
цените на почти всички стоки и като
следствие - повишени приходи от ДДС
и акцизи в бюджета. Бизнесът в усло-
вията на криза отчита по-малки при-
ходи и печалба и делът на корпоратив-
ните данъци в бюджета намалява. Бед-
ните чрез косвените данъци пълнят
хазната, малка част от техните пари
им се връщат обратно като помощи, а
значителната - за бизнеса като компен-
сации. Отпуснатите социални помощи,
повишените добавки за деца, повише-
ните пенсии вече са реално изядени от
нарастващата инфлация.

Бедните хора чрез държавния бюд-
жет по същество плащат за масрафа на
богати недалновидни и негъвкави пред-
приемачи. Огромната част от тях ня-
мат капиталови резерви, нямат запаси
от суровини, нямат дългосрочни дого-
вори за електричество, не са изгради-
ли върху покривите на своите фирми
фотоволтаици, за да получават собст-
вена по-евтина електрическа енергия.
Нещо повече - повечето български
новобогаташи с години не се грижат
за енергийната ефективност. Поради
това българската икономика е най-
енергоемката в ЕС. Бизнесмените имат
пари за лукс (самолети, яхти, лимузи-
ни, вили - дворци, луксозни апарта-
менти, предмети на разкоша и т.н.), но
“нямаха” парите за намаляване на
енергоемкостта на фирмите си.

Сега има няколко работодателски
организации на бизнесмени и десетки
браншови организации. Всички те имат
една главна задача - да рекетират
държавата за непрекъснати отстъпки
и пари, те са против увеличаване на
данъците, осигуровките, заплатите,
дори и пенсиите. Но те никога не
мислят сами да си осигурят бъдещето
при форсмажорни обстоятелства, как-
вито има понастоящем в ЕС и в Бълга-
рия. Между бизнесмените и браншо-
вите организации сега няма солидар-
ност и  предвидливост за бъдещето.
Сега едни бизнесмени на ден трупат
милиони печалби, а

други едва оцеляват
или фалират

Защо не процедират както при бан-
ките - създаване и натрупване на общ
осигурителен резервен фонд при кри-
зисна ситуация, общо или по браншо-
ве? Такова нещо просто няма, защото
е по-лесно да вземат пари от държав-
ния бюджет.

Така е в бедна капиталистическа
България. Всичко е в угода на парали-
ята (чорбаджията, бизнесмена, банке-
ра, “успелия” и т.н.) - този, който може
да използва труда на бедния; този,
който може чрез спекулативни цени да
ограбва мизерните доходи на бедния;
този, който може да ползва за лукс
неограничени парични средства. Тъй
върви светът, лъжа и робство царува в
нашето капиталистическото царство.
Такъв е капиталът, такива са и съвре-
менните ни капиталисти (бизнесмени)
- “стадо от вълци в овчи кожи”, явно
или скрито управляват държавата и
осигуряват бедността и мизерията на
огромната част от хората.

В България беден
богат храни!
Пандемията разкри кризата на неолибералния модел

Анко ИВАНОВ

разпределение на богатствата между
богатите и трохи за бедните.

3) Личното е по-важно от общест-
веното, личността има само права, тя

Какви са тези компенсации за цени?
Защо държавата трябва да доплаща раз-
ликите между старата и новата цена? А
някой доплаща ли разликата на болните
между старата и новата цена? При енер-
гийната криза компенсациите по съще-
ство са обезщетение, допълнителен до-
ход за възмездяване на загуби от по-
високите цени. Но българската държава
не управлява европейския енергиен па-
зар, тя се придържа към регламентите
на брюкселското чиновничество.

Откъде се вземат парите

за компенсация на бизнеса? По този
въпрос нашата журналистика, полити-
ци и икономисти гръмовно мълчат.
Формалният отговор е - от пре-
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Будиш се. Вече е време.
Ставаш от леглото. Не ти се
спи,  просто умората от
снощи не си е отишла. Или
сънят ти е станал нездрав.
Както и да е. Оправяш се и
тръгваш на работа. Изкуша-
ваш се да оставиш телеви-
зора включен, защото ти до-
ставя удоволствие мисълта,
че ухилените водещи на су-
трешните блокове ще си
въобразяват, че разсмиват
някого, че забавляват граж-
даните, че са умни и краси-
ви. И най-вече - че имат
висок рейтинг. Тази измама
е сладка. Но ще ти струва
ток, а цената на електриче-
ството скача. Така че из-
ключваш приемника и изли-
заш. Няма причина и той да
работи бадева, на вятъра.
Като тебе.

Тръгваш на работа ли ка-
зах? Ето за това исках да
пиша. На работа, значи. И
къде е това? В някой мръсен
цех, в учреждение, ведомст-
во, в частна фирма или в
сладкарница? И какво е
това? Полагане на труд сре-

ни и ефикасни стават уме-
нията му и той преобразява
заобикалящия го свят по
такъв начин, че най-общо ка-
зано животът, човешкият
живот на труженика става
по-щастлив, по-удобен, по-
лесен.

Обаче това изобщо не е
вярно. С увеличаването на
количеството и качеството
на полагания труд право-
пропорционално намалява
личното ти богатство; с дру-
ги думи -

трудът у нас
произвежда

бедност

Колкото повече се тру-
диш, толкова по-беден ста-
ваш. От труд се гърбавее,
казват познавачите, не се бо-
гатее. Пък и да се работи от
сутрин до вечер е дело глу-
паво. Стига, разбира се, да
не е подчинено на някаква
егоистична цел. Тази цел
може да е творческа, да е
финансова или престъпна,
но щом оправдава средства-
та, значи ще оправдае и не-
посилния труд. Значи рабо-
тата, възприемана като доб-

роволно физическо или ин-
телектуално натоварване,
има смисъл, само когато ре-
ализира човешки цели.

Ала и това не е вярно.
Повечето хора работят, за
да свържат двата края. Едва
ли това е целта им. Според
Епикур целта на човешкия
живот е щастието и всяко
усилие в тази посока е уме-
стно или дори поощрително.
Но как да станеш в България
щастлив чрез труда си? Това
е напълно невъзможно. Не
само защото трудът е под-
ценен, а защото той не се
родее с богатството. Жи-
вотът се превръща в цел на
труда, а не обратното, как-
то трябва да бъде. Ето защо
човекът експлоатира живота
си и своето лично щастие,
за да полага труд, който да
прави живота му просто
възможен, но в никакъв слу-
чай - щастлив. Щастието
остава за други.

Хитрият човек работи
малко или не работи нищо.
Но той печели. Измисля схе-
ми. Лъже. Мами. Граби. По-
литиканства. Плагиатства.
Правораздава без право. Ле-
кува без лек. Посредничи.
Накратко - не прави нищо
полезно, но понеже винаги е
за чужда сметка, успява да
се облагодетелства. Такъв
човек

употребява
чуждия труд

присвоява плодовете му и
лентяйства. Понякога това
става законно, друг път е ре-
зултат от завоалирана при-
нуда - когато работникът не
знае, че трудът му струва

повече, той продължава да
влага силите и енергията си
по такъв начин, сякаш с него
се постъпва честно. Тази из-
мама функционира, откакто
е измислена печалбата - това
излишество, чието разпреде-
ление превръща хората в
роби или в господари. Не
съм сигурен, че виновен за
това е капитализмът. Има
хора, които обичат да бъдат
мамени, защото не разпола-
гат с воля да остойностят
себе си. За тях животът е
труд, по този начин е мис-
лел вероятно и първобитни-
ят човек, маймуната - също,
доколкото е способна на
това. А че трудът трябва да
променя живота към по-до-
бро - това или не се разби-
ра, или изглежда толкова
сложно, че е по-добре да не
бъде мислено.

Думата ми беше не тол-
кова за цената на труда, кол-
кото

за цената
на живота

Колкото по-ниска е стой-
ността на труда, толкова по-
безсмислен е животът в ли-
чен план. В обществен ра-
курс вероятно не е съвсем
така, защото откраднатата
стойност на труда не се
губи, а се влива в чужди
джобове -  джобовете на
хора, които не работят, а
насочват каналите на прина-
деното към себе си. Така че
измаменият може и да стра-
да, но това си е за негова
сметка. Измамникът печели
и неговата текуща сметка
набъбва чрез присвоеното.
Едва ли някой ще чуе призи-

ва на синдикатите минимал-
ната заплата да стане 750 лв.
при сегашната инфлация.

Затова не си мислете, че
срамното заплащане на тру-
да е само въпрос на слаба
производителност и ниска
конкурентоспособност. Не,
въпрос на прекомерна алч-
ност е.

Когато ставаш от сън и
на излизане гасиш телевизо-
ра, за да пестиш ток, когато
ругаеш и обществото, и
държавата, но все пак оти-
ваш доброволно да бъдеш
окраден - там, където пола-
гаш труда си, ти даваш своя
принос към несправедли-
востта, от която се оплак-
ваш. Отчуждението от тру-
да води до отчуждение на
човек от човека,  твърди
Маркс. Прав е, разбира се.
Но какво от това?

С български заплати ев-
ропейски стандарт не се по-
стига: както е вярно, че па-
зарът не регулира нищо
изобщо, а само конкретно, и
то с цел увеличаване на пе-
чалбите или минимизиране
на загубите; за сметка на
това стихията му праща
едни на дъното, а други кач-
ва на гребена на вълната.
Пазарът не може без силно
вълнение, а когато такова
няма, създава изкуствени фи-
нансови бури. Следователно,
ако трудът е бил стимул за
човека преди, днес и тук
стимулира само грабежа и
завихрянето на пазара на
присвоената му стойност.

Ако това се промени, ве-
роятно и достойнството от-
ново ще придобие смисъл. А
може би ще възникне и сред-
на класа.

Ниските заплати стимулират
не икономиката, а алчността

Владимир ГЕОРГИЕВ

щу заплащане ли? Да видим.
Известно е, че

цената на труда
в България

е най-ниската

в обединена Европа. При
това тази тенденция се
задълбочава - положението,
вместо да се влошава, както
казват, става безнадеждно.
Този факт сам по себе си,
дори анализиран без сравне-
ния, е достатъчно тревожен.
Но все пак ще се наложи да
кажем, че една цена е висо-
ка или ниска в сравнение с
нещо, което обикновено не
се поддава на толкова много
колебания в стойността си.
Прието е за такова да се счи-
та златото. Ала и неговата
цена е динамична. Затова
предпочитам да преценим
цената на труда, съотнасяй-
ки я с нещо безценно - чо-
вешкия живот.

Ако приемем подобен
подход за рационален, тога-
ва ще установим, че трудът
и животът нямат нищо
общо. Те са толкова разно-
полюсни, че нито едно от
тях не може да служи за
отправна точка на другото,
камо ли да отразява негова-
та стойност. Чрез труда чо-
векът опредметява света
около себе си, прави го при-
годен за употреба, социали-
зира го. Ако е вярно, че
трудът е създал човека, още
по-вярно вероятно е, че чо-
век се реализира чрез труда,
защото го смята за своя ес-
тествена проява. Колкото
повече умения и старания
влага във всекидневната си
работа, толкова по-ефектив-
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Мъдри” - V степен, за “проява на
смелост при международната соли-
дарност за признаване на “гладомо-
ра” 1932-1933 г. като акт на геноцид
над украинския народ”.

Отвъд Атлантическия океан Кон-
гресът на САЩ създава специална
комисия за изследване на фактите за
глада в Украйна. Тя прави извод, че
жертвите са били “изтощени до смърт
от ръкотворен глад” и “Сталин и не-
говото обкръжение са извършили ге-
ноцид против украинците през 1932-
1933 г.” Въпреки че над 80% от све-
денията са от анонимни източници.

По време на Студената война
САЩ финансират програми за изуча-
ване на “гладомора”, понеже темата е
превърната в оръжие в идеологичес-
ката война срещу СССР, което е из-
ползвано и на социалното (“тотали-
тарна държава” и “неефективна ико-
номика”) и на националното поле
(“руски империализъм”, “потискане
на свободолюбивите народи”).

След разпадането на Съветския
съюз през 1990 г. трагедията с масо-
вия глад в страната през 1932-1933 г.
отново попада в центъра на антико-
мунистическата пропаганда. Темата е

златна жила за
украинските националисти

Министерството на външните ра-
боти на Украйна и нейното пред-
ставителство в ООН подготвят ре-
золюция на 58-ата сесия на Общото
събрание с осъждане на глада в
Украйна, която после е гласувана
като “Съвместно заявление” на де-
легациите на редица държави (Бълга-
рия не е между тях).

Съгласно Указ на президента на
Украйна №1544/2005 от 4 ноември
2005 г. Ден на паметта за “гладомо-
ра” и политическите репресии се от-

белязва ежегодно всяка четвърта
събота на ноември. С този указ пре-
зидентът нарежда на Министерския
съвет да предприеме допълнителни
мерки за международното признава-
не на “гладомора” 1932-1933 г. като
геноцид спрямо украинците и една
от най-големите трагедии в история-
та на човечеството. На 28 ноември
2006 г. Върховната рада (парла-
ментът на Украйна) приема закон,
съгласно който “гладоморът” през
1932-1933 г. се признава като акт на
геноцид спрямо украинския народ.
Приетият закон въвежда администра-
тивна отговорност за публично от-
ричане на “гладомора”.

Факт е, че обвинителите твърде
манипулативно боравят с фактите.
Особено когато ги премълчават.

Първо. Руснаците живеели в зона
на рисково земеделие. В дореволюци-
онна Русия гладът и свързаните с него
епидемии са били постоянен и неот-
менен елемент от нейния икономиче-
ски живот. За своята хилядолетна ис-
тория Русия е страдала от глад над
150 пъти. Най-често слабите реколти
са били причинени от суша. В лето-
писите от ХI-XVII в. се споменава за
големи гладове през 1024, 1230-1231,
1601-1603 г. През XVIII в. има 34
гладни години, през ХIX в. - над 40, а
в началото на ХХ в. гладни са 1901,
1905, 1906, 1907, 1911-1912 г. Спо-
ред официални данни през зимата на
1900-1901 г. гладуват 42 млн. души, от
тях умират 2 млн. и 813 хиляди “пра-
вославни души”. А през 1911 г. гладу-
ват 32 млн., загубите са 1 613 000
души. При това в докладите до царя
се подчертавало, че сведенията са
събрани въз основа на данните, даде-
ни от църквите, а също от селските
старейшини и управителите на име-
ния. А колко са били затънтените
селца, където никой не е преброявал
починалите от гладна смърт?

Освен това до 1917 г. данъкът в
натура изземвал голяма част от уро-
жая. По онова време големите капи-
талистически държави в Европа, чие-
то собствено производство на зърне-
ни храни е над 500 кг на глава от
населението, внасят зърно. Русия
дори през рекордната за нея 1913 г.,
когато добивът е 471 кг зърно на
човек, изнася зърно, също и през ос-
таналите години. Дори през 1911 г.,
когато има изключително тежък глад,
е изнесено 53,4% от добитото зърно,
повече и относително, и още повече

Трето. Правителството на Съвет-
ския съюз приема срочни действия за
подобряване на добивите от зърнени
храни. По данни на Наркомзема през
есента на 1933 г. събраният урожай в
цялата Украинска ССР нараства с
85%, а в Руската съветска федератив-
на социалистическа република - с 23%
в сравнение с 1932 г.

Е, не украинските националисти са
открили максимата, че най-опасна е
лъжата, която съдържа част от исти-
ната.

И премълчава другата част

Четвъртото важно обстоятелство,
което украинските националисти
премълчават, е това, че масовият глад
засяга не само Украйна.

Още през 1931 г. съветското пра-
вителство намалява дажбите за мно-
го категории хора и изключва цели
групи работници и дори градове от
системата за осигуряване с продо-
волствие. Още по-големи ограниче-
ния са въведени през 1932 г. През
1933 г. общият брой на починалите
не само в Украйна, но и в РСФСР е
по-голям, отколкото в по-благополуч-
ните от предишните, както и следва-
щите години. Много от исканията за
увеличаване на снабдяването с хра-
ни, идващи от регионите, където
имало индустриални обекти с воен-
но предназначение, остават без по-
следствия. Гладът засяга дори работ-
ниците, изпълняващи за държавата
приоритетни задачи със свръхвисока
важност, както и бойците на Черве-
ната армия. В края на 1932 г. достав-
ките на народоволствие за Червена-
та армия са намалени с 16%.

Що се отнася до броя на жертвите
от глада през 1932-1933 г. в СССР,
редица както местни, така и чуждест-
ранни автори ги определят на около
640-650 хиляди души. Но не 9-10 ми-
лиона и още по-малко 15 милиона,
както твърдят “независимите” медии
на Запад и сега в Украйна. Въпреки
че броят на починалите от глада през
1932-1933 г. е значително по-малък
от жертвите в Ирландия през 1845-
1852 г., както и в няколко английски
колонии, това не повлиява антируска-
та пропаганда.

Е, ако фактите не съответстват на
теорията, те следва да бъдат прене-
брегнати. Пък и още древна римска
сентенция гласи: “Клевети смело, ви-
наги нещо остава”.

Когато хоризонтът
се е свил в една точка
Пропагандата за гладомора в СССР
през 1932-1933 г. не е преставала и до днес

Славчо КЪНЧЕВ*

“За истината най-тежко е във
времена, когато всичко може да
бъде истина.”

Станислав Йежи Лец (1909-1966),
полски поет и писател-сатирик

През август 1933 г. вестник “Ню
Йорк Хералд Трибюн” публикува ма-
териал на Ралф Барнс, в който се
твърди, че жертвите от глада в СССР
през тази и предишната година са над
1 милион. У. Дюрант във вестник
“Ню Йорк Таймс” намеква, че броят
на загиналите е не по-малко от 2
милиона. На следващия ден в същия
вестник Ф. Бърчел съобщава за 4 ми-
лиона умрели. На 8 февруари 1935 г.
в “Chicago American” гръмва сенза-
цията: “6 милиона души са жертви на
глада в Съветския съюз”.

За глада в СССР през 1932-1933 г.
е написана цяла планина от литерату-
ра. От самото начало започват фал-
шификациите по темата “гладомора”
в угода на западните идеолози. През
февруари 1935 г. във вестниците
“Chicago American” и “New York
Evening Journal” излизат статиите на
“известния журналист, пътешественик
и изследовател на Русия” Т. Уолкър,
който уж (според неговите твърдения)
е прекарал няколко години в пътеше-
ствия из Съветска Русия. И затова,
като на очевидец, може да му се има
доверие. Статиите, посветени на гла-
да, свирепстващ според техния автор
върху територията на Украйна през
1934 г. са илюстрирани с фотогра-
фии, уж заснети при “най-неблагопри-
ятни и опасни обстоятелства”. Скоро
било изяснено, че репортажите на
Уолкър са измислица.

Важната роля в разобличаването
на Уолкър принадлежи на американ-
ското списание “The Nation” и него-
вия московски кореспондент Люис
Фишер. Както успял да научи Фишер,
краката на Уолкър не са докосвали
украинска земя, тъй като той, след
като получава транзитна виза през
септември 1934 г. (а не през пролет-
та, както той твърди), пресича съвет-
ската граница през октомври, прекар-
ва няколко дена в Москва, качва се на
влака и заминава в Манджурия. Ето
защо през шестте дена, които прекар-
ва в СССР, е било физически
невъзможно да посети всички места,
които описва в своите публикации.

Както пък успява да докаже аме-
риканският журналист Джеймс Кей-
си, всички фотографии към статиите
на Уолкър изобщо нямат отношение
към Украйна от 30-те години на ми-
налия век. Повечето са направени в
Западна Европа в периода на Първа-
та световна война и през следващо-
то десетилетие, т.е. много преди
“гладомора”.

Най-известният
фалшификатор

по темата е англичанинът Р. Кон-
квист. Своята известност той полу-
чава заради книгите си “Великият те-
рор” (1969 г.), издадена по поръчка
на ЦРУ, и “Жътвата на скръбта”
(1966 г.). Но канадският журналист
Дъглас Толт в своята монография
“Фалшификациите, гладът и фашизма:
митът за украинския геноцид от Хит-
лер до Харвард”, публикувана през
1987 г., доказва, че Конквист в своя-
та книга е използвал фотографии на
гладни деца от хрониката на Първа-
та световна война и глада през 1921
г. Въпреки това В. Ющенко, след като
става президент на Украйна, награж-
дава Конквист с ордена “Ярослав

абсолютно, отколкото в годините за
предишната петилетка.

За глада вина имат и помешчиците,
които винаги продават цялото си
свръхпроизводство на зърно, извън
техните собствени нужди, като
напълно нехаят за съдбата на селяните.

Второ. Виновните за възникване-
то на кризата със зърнени храни
през 1932-1933 г. в СССР са били
съдени. През март 1933 г. се състои
съдебен процес против редица слу-
жители в Народния комисариат по
земеделието, виновни за възникване-
то на глада. През 1934 г. част от
ръководството на Наркомзема е осъ-
дено за непредотвратяването на ма-
совия глад, а много негови ръково-
дители са разстреляни.

* Авторът е председател на УС
на Асоциацията за борба против ко-
рупцията в България
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Издателство „Хермес”
празнува юбилей
Кулминацията на тържествата ще се състои
в Историческия музей в Пловдив на 11 май

По повод своята 30-го-
дишнина, през декември
2021 г. Издателска къща
“Хермес” постави началото
на мащабна кампания, която
ще продължи и през тази го-
дина. Кулминацията на
тържествата ще се състои в
Историческия музей в Плов-
див на 11 май, когато Пра-
вославната църква почита
светите братя Кирил и Ме-
тодий. Освен с редица съби-
тия, свързани с юбилея, из-
дателството ще продължи да
радва читателите с интригу-
ващи заглавия от обичани
български и чужди автори.

През пролетта ще бъде
поставено и началото на
Библиотека “Седемте хъл-
ма”, посветена на богатата
история и култура на Плов-
див. Първото заглавие в се-
рията - “Родолюбецът” от
Димитър Мантов, представ-
лява романизирана биогра-
фия на първия български

Това е може би последното или едно от по-
следните ми авторски заглавия, общо около 80, в
това число сборници с песни, детски, сатирични,
лирични и публицистични книги.

Само през 2020 година написах и отпеча-
тах четири сборника: “Един ден повече”,
“Един ден повече плюс”, “Извънредно”, “Ло-
занки в изолация” и “Сбогуване с лятото”.
През 2021-ва също четири заглавия излязоха
от печат: “Кислород”, “Камбанария без кам-
бана”, “Черната кутия” и “Краят на света”...

В “Краят на света” има голям мемориален
цикъл, посветен на 80 писатели, артисти, певци,
общественици и приятели, за които вече се състоя
наистина краят на света и те се преселиха в
отвъдното. И оттам продължават да следят посо-
ката, в която вървим, поведението ни, признател-
ността ни, че бяхме заедно дълги години...

Останалата част в съдържанието са текстове-
те в цикъла “По лозанките ще ме познаете”, чиито
първи читатели бяха във фейсбук.

Благодаря на всички, които ще имат в лични-
те си библиотеки екземпляр от ограничения по
финансови причини тираж на “Краят на света”.

Четвъртата преми-
ера за новия сезон и
първа за 2022 г. на
Театрална работилни-
ца “Сфумато” е
“Тържество на самота-
та” - на 8 януари. Пред-
ставлението е с номи-
нация от онлайн рабо-
тилницата на “Малък
сезон 2021”, част от
Културния календар на
Столичната община.

Режисьор на пиеса-
та на Катерина Георги-
ева е Борис Зафиров,
сценограф и видеоар-
тист - Теодор Киряков,
композитор, музикант-
изпълнител и асистент-
режисьор е Трифон
Ташев, костюмографи -
Мария Василева, Геор-
ги Добриански, Мари-

Тромпетист от Мексико
е част от екипа на
видинската Симфониета

СНИМКА ОБЩИНА ДИМИТРОВГРАД

Тромпетист от Мексико е част

от екипа на видинската Симфоние-

та, казва за БТА директорът й

Мирослав Кръстев. Висенте Гарсия е

роден в Мексико сити, където

завършва Националната консервато-

рия. Получава бакалавърска степен

от Националната консерватория за

музика и танц в Лион, Франция,

работи в Мексиканския симфоничен

оркестър, както и във Франция; има

опит и като преподавател. Записал

е два албума, правил е турнета в

Мексико, Италия, Испания, Герма-

ния и др. Пристига в България и

Видин заедно със съпругата си, също

музикант, в края на ноември и два-

мата стават част от екипа на

Симфониета. В последната година

все повече млади хора се присъединя-

ват към оркестъра, голяма част от

тях са студенти от НМА “Проф.

Панчо Владигеров”. Днес в състава

на Симфониета Видин има музикан-

ти от различни поколения. Дори във

време на пандемия, оркестърът не

спира да радва публиката. Въпреки че

доста концерти и репетиции са били

отложени, те са били заменени с

онлайн записи и излъчвания, с обно-

вена фейсбук страница.

Галерията в Димитровград
подготвя каталог и филм
за 60-годишнината си

Художествената галерия “Пет-

ко Чурчулиев” в Димитровград ще

издаде юбилеен каталог и ще про-

дуцира кратък филм по повод

60-годишнината от създаването си,

съобщи БТА. Това ще стане по

спечелен проект на стойност

22 120 лева към НФ “Култура”,

който ще реализира съвместно с

катедра “Плакат и визуални кому-

никации” към НХА. В двата продук-

та ще бъде представено най-добро-

то от фонда на културната ин-

ституция с коментари на творци

и общественици от Димитровград.

Галерията съхранява произведения

на знакови художници от 60-те

години на XX век до наши дни и

проектът е от съществено значение

за Димитровград. Издаването на

двуезичен каталог и създаването на

кратък филм ще позволи на гости-

те на града и всички, които имат

интерес към българското изкуство,

да разберат повече за колекцията

и историята на хранилището на

произведения на изкуството.

книгоиздател Христо Г. Да-
нов. Ето какво споделя ос-
нователят на издателството
Стойо Вартоломеев по по-
вод този проект: Посягаме
към книги, които са били
издавани преди години, и се
опитваме да възстановим
историческата памет за

Пловдив чрез художествено-
то слово. Едно е да четеш в
учебника по история какво
пише за града, друго е по-
знанието да минава през ху-
дожествения факт.

Реализацията на новата
поредица специално съвпа-
да с 30-годишния юбилей на
издателството, а екипът на
“Хермес” подготвя още ин-
тересни събития и изненади
за читателите по повод го-
дишнината.

Ценителите на съвремен-
ната българска литература
ще оценят по достойнство
прекрасните произведения
на Иван Станков и Краси-
мир Димовски, както и но-
вото издание на “Царица
Елеонора Българска” от
Неда Антонова. През годи-
ната ще бъдат публикувани
още ново издание на “Деве-
ти” от Анчо Калоянов,
продължение на “Рекет” от
Евгений Тодоров и романът

“Ловецът на пеперуди” от
писателя и издател Коста-
дин Костадинов, както и
трета книга от поредицата
“Сбогом, дневнико!” от
Ненко Генов.

Годината започва с ро-
мантичното четиво “Бунга-
лото” от Сара Джио. Пред-
стои и нова книга от София
Лундберг - “И дъбът още е
там”. В края на януари ще
излезе и световният бест-
селър “Наблюдавам те” от
Тереза Дрискол, преведен на
20 езика, с над милион про-
дадени езкемпляра.

По-късно през годината
ще се появят новите романи
на Джеймс Патерсън, Алек-
сандра Маринина, Джейн
Харпър, Лев Пучков, Джейн
Ан Кренц, Джени Хейл,
Джоджо Мойс, Нора
Робъртс, Фиона Валпи, Ха-
виер Сиера, Катрине Енг-
берг. През 2022 г. множест-
вото почитатели на порту-
галския писател Жозе Родри-
геш душ Сантуш ще могат да
се сдобият със следващо за-
главие от поредицата с То-
маш Нороня - “Безсмъртни”.

АВТОРЪТ ПРЕДСТАВЯ

От крайчеца
на моето писалище
за края на света

Лозан ТАКЕВ

Първата премиера
в „Сфумато” за годината
е „Тържество на самотата”

СНИМКА ИВАН ДОНЧЕВ

ан Джеймс, Шани Или-
ева. Участват Деница
Даринова, Василия
Дребова, Боряна Анге-
лова, Яна Бобева, Ка-
терина Стоянова.

“Тържество на са-
мотата” е спонтанно
модно ревю-шоу на
вечното човешко бяг-
ство да признаем
пред себе си обикно-
вени и, понякога, из-
кривени от значение
страхове. То е среща
на няколко привидно
налудничави жени,
които дълбоко в себе
си вече не искат да
носят костюм, колко-
то и да е красив и зре-
лищен той, и искат да
размажат грима си и
с усмивка да се над-

смеят на до болка по-
знатите си женски
“проблеми”.

Танц в опита да се
приплъзнем по ръба на
бръснача, да го оста-
вим да ни драсне и в
откровения миг на бол-
ката да засияем малко
по-честни и повярвали.
В празненството на
собствената си самота,
където можем да чуем
и най-неясните си гла-
сове, да сънуваме най-
шантавите си сънища и
да бъдем по-близко до
измеренията на наив-
ността и съкровеното -
в любовта към самия
живот като единствен
вълшебен еликсир”,
разказва авторката Ка-
терина Георгиева.

СНИМКА ФЕЙСБУК СИМФОНИЕТА ВИДИН
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ТЕЛЕЦ

Новините от дома ще
ви развълнуват. Имате
обаче приятели, с кои-
то да споделите про-
блемите.

ОВЕН

Една среща ще ви по-
могне по-лесно да се
ориентирате в бъдещи-
те ви планове и проек-
ти.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Възможните противо-
речия  ще  отстъпят
място на перспективни
предложения, не ги под-
минавайте.

22 май - 21 юни

РАК

Изостанали задълже-
ния ще напомнят за
себе си. Ще сте напрег-
нати, но ще постигне-
те успехи.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще получите предложе-
ние за нова позиция на
работното място или
преместване на друга
служба.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Бъдещите ви планове
зависят само от вас.
За предпочитане е да
работите самостоя-
телно и бавно.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Чувствителността ви
е повишена и са въз-
можни недоразумения.
Бъдете внимателни в
общуването.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Радвате се на чудесно
здраве и ще получите
максимално удовлетво-
рение от всичко свърше-
но.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Мнозина ще проведат
разговор с работода-
тел или делови парт-
ньор, който ще открие
нови идеи.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Избягвайте споровете,
защото рискувате да
развалите сериозно на-
строението си за целия
ден.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Настроението ви ще се
отрази положително
на околните, с желание
ще споделите вълнения-
та си.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Започнатите проекти
ще бъдат приключени
навреме, което ще си
проличи и от заплата-
та.

ХОРОСКОП

06.00 œÚËˆ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡-
Ëˇ, 2003„./, ÂÊËÒ¸Ó
√‡ÎËÌ‡  ‡ÎÂ‚‡, ‚ Ó-
ÎËÚÂ: ¬ËÍÚÓËˇ ƒËÏËÚ-
Ó‚‡, ¡ÓÈÍ‡ ¬ÂÎÍÓ‚‡,
…ÓÒËÙ —˙˜‡‰ÊËÂ‚,
¿ÒÂÌ ¡Î‡ÚÂ˜ÍË Ë ‰.

06.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 “Ë„˙˜ÂÚÓ Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

/¡˙Î„‡Ëˇ, 1973„./
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
17.00 ¿Ì„ÎËÈÒÍËˇÚ Ò˙ÒÂ‰ Ú‚

ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 —˙ˆÂÚÓ ÏË ÒÔˇ ‰‡ ·ËÂ

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /‘‡Ì-
ˆËˇ, 2005„./, ÂÊËÒ¸Ó
Δ‡Í Œ‰Ë‡, ‚ ÓÎËÚÂ:
–ÓÏÂÌ ƒ˛Ë, Œ ¿ÚËÍ‡,
ÕËÎÒ ¿ÂÒÚÛÔ, ≈Ï‡Ì˛-
ÂÎ ƒÂ‚ÓÒ Ë ‰. (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡ÛÌË ‚˙ÁÍË Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ /‘‡ÌˆËˇ,
2019„./

01.15 100% ·Û‰ÌË /Ô/
03.05  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
04.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.45 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
15.00 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.62
16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-

ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.111

21.30 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.3

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì◊˙Íî - ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.12
00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.11 ÂÔ.7
01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ
01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.6
02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -

ÒÂË‡Î, Ò.15

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
05.10 ì«ËÏÂÌ ÓÏ‡Ìî - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ
05.45 ìÃÓˇÚ‡ Ï‡ÈÍ‡ - ·ÛÎÍ‡î

- Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
07.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË
09.15 Δ‡ÌÌ‡ ¡‡‰ÓÂ‚‡ ‚ ÔÓ-

ÂÍÚ‡ Á‡ Ô˙ÚÂ¯ÂÒÚ‚Ëˇ
ìΔË‚ÓÚ˙Ú Ì‡ ‰Û„ËÚÂî

10.10 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ ÿË‚ËÌ‰Ú.
»ÓÌËˇÚ‡ ÒÔ‡Òˇ‚‡ ÓÚ
‚ÒË˜ÍÓ

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ ÿË‚ËÌ‰Ú.

»ÓÌËˇÚ‡ ÒÔ‡Òˇ‚‡ ÓÚ
‚ÒË˜ÍÓ

12.50 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ Ì‡
ÕÓ‚‡ „Ó‰ËÌ‡!î - ¯ÓÛ Á‡
Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡ÚÌ¸Ó ‚
ÊË‚ÓÚ‡

13.40 œÂÏËÂ‡. ìœÓÁÌ‡È ÏÂ-
ÎÓ‰ËˇÚ‡ 1991-2021î

14.30 ì»‚‡Ì ÷‡Â‚Ë˜ Ë —Ë‚ËˇÚ
‚˙ÎÍ - 3î - ‡ÌËÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÙËÎÏ

15.55 ì“‡ÁË ‚Â˜Âî - ÚÓÍ ¯ÓÛ
18.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ¯ÓÛ Á‡ ÁÌ‡ÌËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂî
20.20 ì ‡Á‡ÌÓ‚‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁË-

ÓÌÂÌ ÒÂË‡Î, ÚÂÚ‡ Ë
˜ÂÚ‚˙Ú‡ ÒÂËË

22.00 –ÓÊ‰ÂÒÚ‚Ó ’ËÒÚÓ‚Ó.
œˇÍÓ ËÁÎ˙˜‚‡ÌÂ ÓÚ
ı‡Ï‡ ì’ËÒÚÓÒ —Ô‡ÒË-
ÚÂÎî

00.15 ¡Ó„ÓÓ‰Ëˆ‡. «ÂÏÌËˇÚ Ô˙Ú
01.40 ¬ËÚÎÂÂÏ. √‡‰˙Ú Ì‡ »Ë-

ÒÛÒ
02.30 ¿ÚÓÌ. ƒ‡ ÚÂ ˜ÛˇÚ Ì‡

ÌÂ·ÂÚÓ
04.00 ìÃÓˇÚ‡ Ï‡ÈÍ‡ - ·ÛÎÍ‡î

- Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.10 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
07.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08:45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15:10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

СКРЪБНИ ВЕСТИ

ПЕТЪК СЪБОТА НЕДЕЛЯДНЕС
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ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

Роден на 13.11.1930 г. в с. Голямо Буково, Бур-
гаска област, дългогодишен професор в УНСС, ав-
тор на монографии и учебници в областта на обща-
та икономическа теория, учен и човек с кауза и
позиции.

Ръководител на катедра и зам.-ректор на ВИИ
“Карл Маркс” (УНСС), създател и ректор на Сла-
вянския университет в България, възпитал стотици
студенти и ръководител на докторанти от страната
и чужбина.

…Ó‰‡ÌÓ‚‰ÂÌ Â Â‰ËÌ ÓÚ Ì‡È-„ÓÎÂÏËÚÂ
ıËÒÚËˇÌÒÍË Ô‡ÁÌËˆË, ÓÚ·ÂÎˇÁ‚‡ ÒÂ Ì‡ 6
ˇÌÛ‡Ë. “Ó‚‡ Â ‰ÂÌˇÚ, ‚ ÍÓÈÚÓ …Ó‡Ì  ˙ÒÚË-
ÚÂÎ Í˙˘‡‚‡ »ÒÛÒ ’ËÒÚÓÒ ‚ ÂÍ‡ …Ó‰‡Ì.
—ÎÂ‰ Ú‡ÈÌÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ¡Ó„Óˇ‚ÎÂÌËÂ ıÓ‡Ú‡
‚Ë‰ÂÎË Ò Ó˜ËÚÂ ÒË ıËÒÚËˇÌÒÍÓÚÓ ÚËÂ‰ËÌ-
ÒÚ‚Ó Ì‡ ŒÚÂˆ („Î‡Ò‡), ƒÛı („˙Î˙·‡, Í‡ˆÌ‡Î
Ì‡ ‡ÏÓÚÓ Ì‡ ’ËÒÚÓÒ) Ë —ËÌ (ÁÂÏÌËˇ ˜Ó-
‚ÂÍ) Ë Á‡ÔÓ˜Ì‡ÎË ‰‡ ‚ˇ‚‡Ú. «‡ÚÓ‚‡ ‰ÂÌˇÚ
ÒÂ Ì‡Ë˜‡ Ó˘Â ¡Ó„Óˇ‚ÎÂÌËÂ. ƒÓÚÓ„‡‚‡ ÒÂ
ÒÏˇÚ‡, ˜Â ‰ÌËÚÂ Ò‡ ÓÔ‡ÒÌË Ë ÔÓ ÁÂÏˇÚ‡
·Ó‰ˇÚ Í‡‡ÍÓÌ‰ÊÛÎË Ë ‰ÂÏÓÌË - Ì‡Ë˜‡Ú
ÒÂ Ã˙ÒÌË ‰ÌË, œÓ„‡ÌˆË,  ‡‡ÍÓÌÊ‰Û‚Ë ‰ÌË.
— Í˙˘‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ Ò‚ÂÚ˙Ú ÒÚ‡‚‡
·ÂÁÓÔ‡ÒÌÓ ÏˇÒÚÓ Á‡ ÊË‚ÂÂÌÂ.

¬ ˆ˙Í‚‡Ú‡ ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡ ÒÎÛÊ·‡ Ë, ÔË-
‰ÛÊÂÌ ÓÚ Ú˙ÊÂÒÚ‚ÂÌÓ ¯ÂÒÚ‚ËÂ, Ò‚Â˘Â-
ÌËÍ˙Ú ÓÚË‚‡ ‰Ó ÂÍ‡ ËÎË ‚Ó‰ÓÂÏ Ë ı‚˙Îˇ
Í˙ÒÚ‡ ‚˙‚ ‚Ó‰‡Ú‡. œÓ Ú‡‰ËˆËˇ, ÌÂ˜ÂÚÂÌ
·ÓÈ ÏÓÏ˜ÂÚ‡ ÒÂ ı‚˙ÎˇÚ, Á‡ ‰‡ „Ó ı‚‡Ì‡Ú.
—ÏˇÚ‡ ÒÂ, ˜Â ÍÓÈÚÓ Ô˙‚ „Ó ı‚‡ÌÂ, ˘Â ·˙‰Â
ÏÌÓ„Ó Á‰‡‚ Ë ‚ÒË˜ÍÓ ˘Â ÏÛ ÒÔÓË. ¬ ÏË-
Ì‡ÎÓÚÓ ÚÓÁË, ÍÓÈÚÓ ı‚‡ÌÂÎ Í˙ÒÚ‡, ·ËÎ ·Ó-
„‡ÚÓ Ì‡„‡Ê‰‡‚‡Ì ÓÚ Ò‚ÓËÚÂ Ò˙ÒÂÎˇÌË.

—ÔÓÂ‰ ÔÓ‚ÂËÂÚÓ ·ÓÎÌËÚÂ, ‡ÍÓ ÒÂ ËÁÏË-
ˇÚ Ò ‚Ó‰‡ ÓÚ ÏˇÒÚÓÚÓ, Í˙‰ÂÚÓ Â ËÁ‚‡‰ÂÌ
Í˙ÒÚ˙Ú, ̆ Â ÓÁ‰‡‚ÂˇÚ. ÕÓÒË ÒÂ ‚Ó‰‡ Ë ‚Í˙˘Ë
- ‰‡ ÒÂ ÔÓ˙ÒË Á‡ Á‰‡‚Â ËÎË ‰‡ ·˙‰Â ÎÂÍ

СКРЪБНА ВЕСТ

На 2 януари 2022 г. ни напусна видният учен, общественик,
верен другар, приятел, обичан от семейството

Проф. д.ик.н. НИКОЛА
ВЕЛИКОВ

Никола Великов бе близък другар на много общественици и видни учени,
уважаван за точното си и критично мислене и забележителна работоспособ-
ност до последните му дни.

Кольо, почивай в мир!

От семейството, другарите и приятелите

Поклонението ще се състои в храма към Боянските гробища,
гр. София, на 08.01.2022 г., събота, от 14 часа.

“‡ÈÌÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ¡Ó„Óˇ‚ÎÂÌËÂ Ë Ú‡‰ËˆËËÚÂ Ì‡ …Ó‰‡ÌÓ‚‰ÂÌ

ÔÂÁ „Ó‰ËÌ‡Ú‡, ‡ÍÓ ÒÂ Ì‡ÎÓÊË. ¬ˇ‚‡ ÒÂ, ˜Â,
‡ÍÓ Í˙ÒÚ˙Ú Á‡Ï˙ÁÌÂ ‚˙‚ ‚Ó‰‡Ú‡, „Ó‰ËÌ‡Ú‡
˘Â Â ÔÎÓ‰ÓÓ‰Ì‡, ‡ Ì‡Ó‰˙Ú - Á‰‡‚.

¬ fi„ÓÁ‡Ô‡‰Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ‰ÂÌˇÚ ÒÂ Ì‡Ë-
˜‡ Ã˙ÊÍË ‚Ó‰ËˆË, Á‡˘ÓÚÓ ÒÂ Í˙ÔˇÚ Ò‡ÏÓ
ÏÎ‡‰ÓÊÂÌˆËÚÂ Ë ÏÓÏ˜ÂÌˆ‡Ú‡ ‰Ó 1 „Ó‰ËÌ‡. ¬
–Ó‰ÓÔËÚÂ Ò˙˘ËˇÚ ËÚÛ‡Î Â ËÁ‚ÂÒÚÂÌ Í‡ÚÓ
ı‡ÒÍ‡ÌÂ - ÔÓ ‚˙Á„Î‡Ò‡ ìı‡-‡-Ò-Ò-‡î, Ò ÍÓÈÚÓ
ÔË‰ÛÊ‡‚‡Ú ÔÓ‚‰Ë„‡ÌÂÚÓ ‰Ó 3 Ô˙ÚË Ì‡ ÚÓÁË,
ÍÓÈÚÓ Â Í˙Ô‡Ì. ŒÚ ÚÓÁË ‰ÂÌ ‰Ó ¬ÂÎËÍ‰ÂÌÒÍË-
ÚÂ Á‡„Ó‚ÂÁÌË Á‡ÔÓ˜‚‡ ÔÂËÓ‰˙Ú Ì‡ Ò‚‡Ú·Ë-
ÚÂ. Õ‡ ÚÓÁË ‰ÂÌ Ò„Ó‰ÂÌËÚÂ Â„ÂÌË ÓÚË‚‡ÎË
Ò Ó‰ËÚÂÎËÚÂ ÒË Û ‰ÓÏ‡ Ì‡ ÏÓÏ‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ
ËÒÍ‡ÎË ‰‡ ‚ÁÂÏ‡Ú, ‡ Ï‡ÈÍ‡Ú‡ (Ò‚ÂÍ˙‚‡Ú‡
Ì‡ ÏÓÏ‡Ú‡) ËÁÏË‚‡Î‡ ÎËˆÂÚÓ È Ò ‚Ó‰‡ Ë ˇ
‰‡ˇ‚‡Î‡ Ò ÍËÚÍ‡ Ë ÁÎ‡ÚÌ‡ Ô‡‡. ¬  ‡ÎÓ-
ÙÂÒÍÓ Ï˙ÊÂ Ú‡ÌˆÛ‚‡Ú ‚ ÎÂ‰ÂÌËÚÂ ‚Ó‰Ë.



1752 година продължила само 9 месеца, тъй като

датите между 1 януари и 24 март били пропуснати,

за да може 1753 година да започне на 1 януари.

Библията е една от най-крадените книги в света.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg
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ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
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Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿
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duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
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·Ë‚¯ ÙÛÚ·ÓÎÂÌ Ì‡ˆËÓÌ‡Î

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- — Í‡Í‚Ó ÒÂ Á‡ÌËÏ‡‚‡ÚÂ?
- — ÂÍÒÚÂÌÁËˇ Ì‡ Á‡ı‡Ó-‡ÏËÎÓÁ-
ÌËˇ „ÂÎ!
- ”‡Û! «‚Û˜Ë ‰ÓÒÚ‡ ÒÎÓÊÌÓ Ë ËÌ-
ÚÂÂÒÌÓ. ¿ Í‡Í‚Ó ÚÓ˜ÌÓ ÁÌ‡˜Ë?
- –‡ÁÚˇ„‡ÌÂ Ì‡ ÎÓÍÛÏË...

Повечето вещества, които се съдържат
в мастилата за татуировки и перманен-
тен грим, са забранени от първия рабо-
тен ден на 2022 г. в съответствие с реше-

Платформата за грамот-
ност “Как се пише?” органи-
зира гласуване за думи на го-
дината. Мащабното допитва-
не на кампанията се провежда
на страниците във фейсбук и
туитър.

Вотът ще мине през три
етапа. До 12 януари всеки има
възможност да даде своите
предложения за думи на годи-
ната на: https://bit.ly/3qLg9Mk
и на: https://twitter.com/
pvarbanova. Във втория етап от

НСИ разкри кои са най-
предпочитаните имена сред но-
вородените през 2021-ва. За по-
редна година това са Алек-
сандър и Виктория.

При новородените момчета,
наред с традиционните имена
Георги, Димитър, Иван и Кало-
ян, преобладават и Мартин, Да-
ниел и Виктор. Все по-често се
срещат и имена на български
ханове и царе - Борис, Симеон,
Самуил и други. Най-разпрост-
ранените мюсюлмански имена
при момчетата и през 2021 г. са
Мерт и Емир.

Челната тройка сред десетте
най-често срещани имена при
момичетата - Виктория, Мария и
Никол, се запазва вече над шест
години, а през 2021 г. след тях са
Рая и София. Най-разпростране-

ните мюсюлмански имена при
момичетата са Елиф и Селин.

Разкриха
най-желаните
имена сред
новородените

Почитателите
на черния шоколад
живеят по-дълго

Забраняват мастила
за татуировки и грим

Близо 4000 химически вещества влизат в обхвата
на новата регулация на Европейския съюз

ние на Европейския съюз. Ограничение-
то засяга близо 4000 химически вещест-
ва. Сред тях е и изопропиловият спирт,
включен в по-голяма част от пигментите,
предлагани на пазара на мастилата,
твърдят доставчиците.

Освен канцерогенните, мутагенните и
репротоксичните вещества, новите прави-
ла забраняват всичко, което дразни кожа-
та, предизвиква корозия или уврежда очи-
те, както и други химически съединения,
съдържащи се в козметичните продукти.

За зеления и синия пигмент, които
влизат в състава на 65% от всички бои,
забраната ще влезе в сила от 4 януари
2023 г., за да има възможност браншът да
използва допълнителното време за нами-
рането на по-безопасни алтернативи на
тези мастила.

Засега научните изследвания не успя-
ват категорично да докажат, че пигменти-
те за татуировки и перманентен грим пре-
дизвикват рак. Експерти установиха, че

някои от тези вещества наистина прите-
жават канцерогенни свойства, но пряка
връзка с онкологичните заболявания не е
установена. В доклад от 2012 г. на евро-
пейските органи, фокусирани върху здра-
веопазването, се посочва, че всяка диагно-
за на рак на кожата, установен при тату-
ираните хора, “трябва да се разглежда като
случайно съвпадение”. Според друг доклад
от 2016 г. страничните реакции се наблю-
дават “относително рядко”, “като цяло са
непредсказуеми” и са провокирани от им-
мунната система или кожни инфекции.

Дългосрочното въздействие на татуи-
ровките върху организма на хората ни-
кога не е било изследвано, посочват спе-
циалисти от шведския университет Лунд.
Експертен екип на вуза вече работи по
проект, чиято цел е за първи път катего-
рично да изясни има ли връзка между ри-
сунките по тялото и повишения риск от
рак. Проучването трябва да приключи в
края на годината.

„Как се пише?” организира
вот за думи на годината

30-те предложения с най-мно-
го гласове 5-членно жури ще
отсее десет. Кои три от тях са
най-важните за нас като обще-
ство ще изберем в анкета на
сайта “Как се пише?” от 17 до
19 януари в третия, последен
етап.

Журито е съставено от
дългогодишни наблюдатели на
обществените процеси в
България и езикови експерти:
Павлина Върбанова - доктор
по български език, доц. Геор-

ги Лозанов - философ и меди-
ен експерт, Веселина Седлар-
ска - журналист и писател,
Константин Вълков - програ-

мен директор на “Дарик ра-
дио”, и Доротея Николова -
учител по български език и
литература и журналист.

Кампанията ще мине през три етапа

Експерти от Харвард
проведоха проучване, ко-
ето показа, че привър-
жениците на черния
шоколад живеят една
година по-дълго от
тези, които не го консумират. Благодаре-
ние на високото си съдържание на анти-
оксиданти и минерали, сладкото лакомст-
во нормализира кръвното налягане и пре-
дотвратява появата на рак и сърдечно-
съдови заболявания. Черният шоколад е
полезен за паметта и мозъчната функция,
намалява инсулиновата резистентност и
забавя стареенето. Живота си имат шанс
да удължат хора, които изяждат поне три
блокчета черен шоколад на месец.



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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ЧЕТВЪРТЪК
6 ЯНУАРИ
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Мъри заведе
23 левскари
в Белек
Глобяват Бари за лоша кондиция

НАКРАТКО

Венци Христов
подсилва Царско село

Царско село започва да събира

нови футболисти след като повече

от играчите му си тръгнаха след

края на полусезона. “Царете” во-

дят преговори с бившия национал

Венцислав Христов, който вече има

един престой в комплекса от по-

лите на Витоша. 33-годишният

нападател игра през есента за вто-

родизионния Созопол. Той е обли-

чал екипите на Локо Сф, Берое,

Левски, Славия, Спортист Св,

Несебър, Монтана, Черноморец Бс,

Металург Донецк (Укр), Риека

(Хърв), Шкендербеу (Алб), Нефто-

химик, СКА-Хабаровск (Рус), Верея,

Арда, Конкордия Кяжна (Рум). През

пролетта Царско село ще бъде

воден от младия треньор Влади-

слав Вутов след като Любослав

Пенев напусна.

Полша и Испания
са полуфиналисти
за АТП Къп

Отборите на Полша и Испания

са първите полуфиналисти в тре-

тия турнир за АТП Къп в Сидни.

“Дружина полска” срази Аржен-

тина с 3:0 и зае първото място в

Група D. Отпадат и съставите на

Гърция и Грузия. Испания победи с

2:0 първия шампион в турнира

Сърбия (от 2019 г.), за който не бе

допуснат да играе Новак Джоко-

вич (№1). От Група А отпаднаха и

съставите на Чили и Канада. В

другия полуфинал ще играе победи-

телят между Русия и Италия

(Група В), а вече отпаднаха Авст-

ралия и Франция. Най-завързано е

положението в Група С, където

едва днешните мачове Великобри-

тания - САЩ и Германия - Канада

ще определят първенеца.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО РИНГ
13.30 Болоня - Интер
15.30 Специя - Верона
19.00 Сарагоса - Севиля
21.45 Фиорентина - Удинезе
23.30 Райо Махадаона -
Атлетико М

ПО МАКС СПОРТ 3
13.30 Сампдория - Каляри
15.30 Лацио - Емполи
17.30 Аталанта - Торино
19.30 Милан - Рома
21.45 Ювентус - Наполи

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
8.30 АТП Къп (Франция -
Австрия)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
БИАТЛОН
15.05 СК в Оберхоф
(спринт, мъже)

СКИ-СКОКОВЕ
18.00 “Четирите шанци”
в Бишофсхофен

Старши треньорът на Левски Ста-
нимир Стоилов заведе 23 играчи на
подготвителен лагер в турския курорт
Белек, който се предвижда да продължи
до 7 февруари. Там към “сините” ще се
присъедини шведът Ноа Сонко Сунд-
берг, след като приключат ангажимен-
тите му с националния отбор на Гам-
бия за Купата на африканските нации.

“Всички футболисти в групата са
здрави. Отиваме да свършим една до-
бра работа. Нямам големи притесне-
ния, имаме наличен брой футболисти,
имаме добри условия да се готвим,
клубът ги осигури въпреки пробле-
мите, задължени сме да ги използваме
и да направим отбор с наличните
хора, който да играе по-добре от
миналата година”, обяви наставникът
на летище София преди отпътуването

Георги Кабаков
получи шанс да уча-
ства на Мондиал
2022. УЕФА включи
пловдивчанина в се-
минара на реферите,
от групата за финали-
те в Катар, който ще
се проведе в Абу
Даби (17-21 януари).
Кабаков и Сърджан
Йованович (Сър) са
най-младите покане-
ни, като групата е от
20 души. На Светов-
ното ще отидат поло-
вината от тях и шан-
совете на българина
остават малки. Само
той в групата е от
I категория на ФИФА
за пролетния полусе-
зон. Всички останали
са от т.нар. елит.

Седемкратният и насто-
ящ носител на “Златната
топка” Лионел Меси и ос-
новният му съперник Кри-
стиано Роналдо не намери-
ха място в идеалния отбор
на 2021 г. в анкетата на ав-
торитетното френско изда-

Владимир НИКОЛОВ
на отбора за Турция.

“Медицинските изследвания все
още не са готови, но според нашите
тестове в много добро състояние ид-
ват почти всички футболисти, с изклю-
чение на Бари. Изненадан съм от него-
вото кондиционно състояние, затова
ще го глобим и бързо ще го върнем
там, където трябва”, обяви Мъри.

Той призна, че не очаква нови фут-
болисти, но ако има още напускащи
или продадени играчи, ще се търсят
техни заместници.

“Младостта не е порок. Ако тряб-
ва, за да се спасява Левски, мога да
играя и с юношите. Трябва да поло-
жим усилия да ги развием и да наме-
рят добра спортна форма. Ако опит-
ните футболисти вдигнат нивото, мла-
дите ще трябва също да го направят”,
поясни Стоилов.

“Целите малко ги завишихме с ог-
лед на амбициите и желанията, и мои-
те лични амбиции. Футболистите са

задължени, след като са футболисти на
Левски, да скачат високо. Не мога да
им поставя на тях задължение, при-
мерно, да гледаме да не изпаднем.
Отборите за контроли са на едно до-
ста високо ниво, за нас това е добре.
Не е толкова страшно какви ще са
резултатите, ще правим доста ротации,
за да може всички играчи да са добре
подготвени”, допълни той.

23-МАТА ИЗБРАНИЦИ
НА СТОИЛОВ:
Вратари: Николай Михайлов, Пла-

мен Андреев, Йоан Загоров; Защитни-
ци: Патрик-Габриел Галчев, Драган Ми-
хайлович, Хосе Кордоба, Гьоко Зайков,
Иван Горанов, Вандерсон Цунами,
Денис Динев, Димитър Андонов; По-
лузащитници: Радослав и Борислав
Цоневи, Андриан Краев, Георги Мила-
нов, Димитър Костадинов, Асен Мит-
ков, Антоан Стоянов, Николай Арахан-
гелов; Нападатели: Марин Петков,
Здравко Димитров, Уелтън, Билал Бари.

Георги Кабаков
с шанс за
Мондиал 2022

Без Меси и Роналдо в 11-те на „Екип”

СНИМКА ПРЕСКЛУБ БЪЛГАРИЯ

Българската федерация по гребане отличи най-добрите си
състезатели за 2021 г. Емил Нейков - световен и европейски
шампион на скиф за младежи до 23 г., и Лазар Пенев –
европейски шампион и бронзов медалист на скиф лека категория
от Световното първенство за младежи до 23 г.
(вторият отляво и вторият отдясно на първия ред)

ние “Екип”.
ФУТБОЛНИТЕ
СПЕЦИАЛИСТИ
ИЗБРАХА
В ИДЕАЛНИЯ ОТБОР:
Вратар: Едуард Менди

(Челси, Сенегал); Защитни-
ци: Трент Александър-Ар-

нолд (Ливърпул, Англия),
Рубен Диаш (Манчестър
Сити, Португалия), Марки-
ньос (Пари Сен Жермен,
Бразилия), Тео Ернандес
(Милан, Франция); Полуза-
щитници: Н’Голо Канте
(Челси, Франция), Жоржи-

ньо (Челси, Италия), Кевин
Де Бройне (Манчестър
Сити, Нидерландия), Моха-
мед Салах (Ливърпул, Еги-
пет); Нападатели: Карим
Бензема (Реал М, Франция),
Роберт Левандовски (Бай-
ерн М, Полша).

България не е има-
ла съдия на Световно
от 22 юни 1986 г.
Тогава за последно
покойният Богдан До-
чев бе в тройката на
тунизиеца Али Бин
Насър за двубоя от
1/4-финалите Аржен-
тина - Англия (2:1).
Тогава Дочев “не
видя” гола с “божест-
вената ръка” на Диего
Марадона. Преди това
на 11 юни той свири
мача от груповата
фаза Парагвай - Бел-
гия (2:2). Досега само
друг пловдивчанин -
Алексей Илиев, бе в
резервния списък на
асистент-реферите за
САЩ 1994, но не по-
лучи наряд.


